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1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom.  
Een bi jzonder welkom en fel icitaties aan een delegatie van het brandweerkorps van  
Haren, zij z i jn eerste geworden in Noord-Nederland en mogen deelnemen aan de lan-
deli jke brandweerwedstri jden. 
De voorzitter meldt dat de website van de gemeente Haren, inmiddels nummer vi jf is 
op de landelijke score. Er is hard aan gewerkt en een dankwoord r icht ing ambtelijke 
organisat ie is op zijn plaats.  
De voorzitter heet, namens de aanwezigen, mevrouw De Wilde, de nieuwe gemeente-
secretar is, van harte welkom.  
De voorzitter merkt op dat de raadsleden een pakje routes gemeente Haren op hun 
tafel hebben aangetroffen. Wethouder Siel ing zal dit toelichten.  
 
Wethouder SIeling , namens het col lege, heeft  deze tien routes uitgereikt gekregen in 
het kantoor van de VVV. De routes zi jn ontworpen door de heer Spoelstra, inwoner van 
Haren in coproduct ie met de VVV. De wethouder beveelt de raadsleden van harte aan 
om ti jdens het reces Haren op zi jn mooist wandelend en fietsend te ontdekken. 
 
2. Vaststell ing agenda 
De heer Sprenger, namens de PvdA, merkt op dat het raadsbericht over het consulta-
tiebureau voor ouderen is toegevoegd aan de agenda. Ten aanzien van een raadsbe-
richt bestaat de afspraak dat een raadsbericht kan worden geagendeerd voor een vo l-
gende raad. Dit bericht is pas na de bijeenkomst van de fracties op de agenda geko-
men, daarom is het lastig om dit zo te behandelen. 
 
Mevrouw Van Duinen, namens GroenLinks, sluit zich bij deze opmerking aan. Groen-
Links was ook verrast over deze wijze waarop dit raadsbericht ter tafel is gekomen. De 
procedure is dat dit hier gemeld wordt en niet anders. 
 
De voorzitter zegt dat opmerkingen over de procedure juist zi jn. Deze manier van 
werken wijkt af van de afgesproken procedure. In overleg met het presidium is een 
uitzondering gemaakt en voor een pragmatische oplossing gekozen vanwege de wens 
om het onderwerp nog voor het zomerreces aan de orde te hebben in de raad.  
Dit is niet voor herhaling vatbaar, procedures dienen te worden nageleefd, maar ui t-
zonderingen moeten mogeli jk zijn.  
 
De heer Terpstra, namens de VVD, vraagt of er sprake is van een urgent ie? 
De voorzitter zegt  dat raadpleging bij  het presidium, nadat D66 met het  verzoek kwam, 
heeft opgeleverd dat het verstandig is dit voor de zomer te agenderen.  
 
Mevrouw Legemaat, namens D66, mist een stuk van de voorbereidingscommissie 
raadscommissie, dat in apri l de raad is aangekondigd voor mei of juni. Mevrouw Lege-
maat hoort graag of dat stuk nog deze maand volgt.  
Mevrouw Kerremans, voorzitter van voorbereidingscommissie raadscommissie, zegt 
dat de commissie morgen en volgende week dinsdag bi j elkaar komt. Dan is het stuk 
gereed, behandeling voor het reces is daarmee niet meer mogeli jk, het stuk komt in 
september op de agenda. 
 
Uit de bus met naambriefjes van raadsleden wordt de naam van mevrouw Toxopeus 
getrokken. Mevrouw Toxopeus wordt tot  primus van deze vergadering benoemd. 
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De primus is degene die het eerst moet stemmen bij hoofdeli jke stemming.  
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
3. Ingekomen stukken 
De voorzitter stelt voor de volgende stukken voor kennisgeving aan te nemen. .Het 
raadsbericht Consultat iebureau voor ouderen is agendapunt geworden.  
 
Mevrouw Van Duinen, namens GroenLinks, zegt dat de raad een aantal raadsberich-
ten digitaal heeft ontvangen. GroenLinks wil deze graag agenderen voor de raadsver-
gadering van september. Dit betreft het raadsbericht over het niet bouwen van sociale 
woningwetwoningen in Harener Holt. GroenLinks maakt zich daar ernstig boos over.  
 
De voorzitter legt uit dat pas in de vergadering waarin dit ingekomen bericht geagen-
deerd staat kan worden gevraagd om dit de volgende keer op de agenda te plaatsen. 
Dit raadsbericht komt in september aan de orde, er is geen bezwaar tegen dat Groen-
Links het al vast aankondigt, maar dat mag ook in september.  
 
A. Voor kennis aan te nemen: 
 Raadsbericht 2011-25: overstekende reeën (wildongevallen); 
 Raadsbericht 2011-26: beantwoording schriftel ijke vragen PvdA fractie d.d. 30 mei 

2011; 
 Raadsbericht 2011-27: Huisvesting St. Nicolaasschool;  
 Raadsbericht 2011-28: herinr icht ing Vondellaan en Hendrik de Vriesplantsoen;  
 Raadsbericht 2011-29: beantwoording schriftel ijke vragen uit de raadscommissie-

vergadering van 7 juni 2011. 
De raad stemt in en gaat bi j hamerslag akkoord. Aldus besloten. 
 
4. Vragenuur raadsleden 
De heer Terpstra, namens de VVD, heeft in oktober 2010 een persbericht ontvangen, 
waarin aangekondigd dat de gemeente 15.000 bloembollen heeft gekregen. Daar was 
een geweldig mooie omschrijv ing bi j, dat er aan de Rijksstraatweg ten noorden van de 
Potgieterlaan sprake was van: “een opgef leurd met een kleurri jke beplanting van de 
gemeente Haren, waarin tot uit ing kwam in de border het landsschap van de hondsrug, 
de Drentsche Aa, de Hunze, kleinschalige landschapselementen en de dorpen”. Waar 
zijn die bloembollen gebleven? En als ze er wel zi jn geweest, waarom heeft de heer 
Terpstra deze gemist? Misschien is een en ander niet goed in kleur uiteengezet of z ijn 
15.000 bloembollen veel minder dan gedacht? 
 
Wethouder Kouwenhoven , namens het college, geeft toe dat zi j niet heeft vastgesteld 
of het daadwerkeli jk 15.000 bloembollen waren, die in oktober 2010 door de toenmali-
ge burgemeester samen met leerl ingen van de Peter Petersenschool de grond in zijn 
gegaan. De bloembollen hebben gebloeid en werden tussen de kruisingen in vier ci r-
kels aangelegd, voorstel lende de vier dorpen van Haren. 
 
Mevrouw Van Duinen, namens GroenLinks, zegt dat onlangs heiwerkzaamheden zijn 
gestart op Harener Holt. GroenLinks heeft k lachten ontvangen van mensen uit die om-
geving, die schade ondervinden van de heiwerkzaamheden. Daarnaast is er onrust 
over de onduideli jke en geïmproviseerde reactie van de gemeente aan de inwoners. 
Naar aanleiding daarvan graag duideli jkheid over een aantal zaken.  



 

N ot u l en r aad s ver g ad er i n g 27  j u n i  2 0 1 1 

4 

Is het col lege op de hoogte van de genoemde klachten en wat heeft de gemeente daar 
tot op heden meegedaan? Wat is formeel de rol van de gemeente en de GEM bij het 
optreden van schade als gevolg van die werkzaamheden? Op de borden staat dat de 
gemeente directie voert in dit geval, maar wat dat betekent weten de mensen niet. Be-
schikt de gemeente of de GEM over de gebruikel ijke All Risk verzekering voor dit soort 
zaken? Zijn er vooropnames gedaan van kwetsbare gebouwen en zo nee waarom is 
dat niet gedaan? Bij het verhalen van schade is de oorzaak/gevolgschade met veel 
bouwers door gedupeerden moeili jk vast te stellen of aan te tonen. Wat  doet de ge-
meente of de GEM om te voorkomen dat mensen in moeil ijke situaties belanden? 
 
Wethouder Pek, namens het college, zegt dat de gemeente dr ie klachten heeft ont-
vangen. De bouwers zijn daar op aangesproken, want zi j z ijn verantwoordeli jk. De ge-
meente heeft de grond verkocht. Dan is het aan de eigenaar van de grond die daar 
bouwt om daar iets mee te doen. De gemeente heeft wel zelf contact opgenomen met 
de mensen die een klacht in hebben gediend en de indieners verwezen naar de bou-
wers. De gemeente heeft geen formele rol. De directievoering heeft betrekking op de 
infra in het hele gebied, niet op het bouwen van woningen. Daar voeren Geveke 
/Heijmans zelf de direct ievoering op. De gemeente heeft een All Risk verzekering, de 
GEM niet. De GEM verkoopt de grond en bouwt niet. De vooropnames zijn geweest. 
De klagers hebben ook aangegeven dat er vooropnames zijn gedaan, in ieder geval 
door Heijmans. De oorzaak gevolgrelatie, bi j het verhalen van schade, is bij de vele 
bouwers inderdaad moeil ijk door gedupeerden aan te tonen. Wat te doen om dit te 
voorkomen: dat is lastig voor de gemeente, omdat dit een privaatrechteli jke aangele-
genheid is. De gemeente adviseert omwonenden wel hoe hier mee om te gaan.  
 
Mevrouw Van Duinen begri jpt hieruit dat de mensen bi j de bouwers moeten zijn en dat 
de gemeente daar geen rol in heeft. Mevrouw Van Duinen vindt dat een kwali jke aan-
gelegenheid, zeker omdat dat niet helder is wanneer op het bord staat dat de gemeen-
te direct ievoering heeft. 
 
Wethouder Pek zegt dat het de realiteit is. Het  is hun grond zij bouwen daarop en zi jn 
verantwoordelijk voor eventuele schade. Zo is dat in Nederland geregeld.  
 
5. Notulen raadsvergadering 30 mei 2011 
De notulen worden ongewijzigd vastgesteld.  
 
6. Mededelingen/terugkoppeling gemeenschappelijke regelingen 
Wethouder Pek, namens het college, zegt dat de raad is toegezegd de jaarbegroting 
van st icht ing Baasis voor 1 jul i te ontvangen. Daar is om verzocht bij de St icht ing 
Baasis. De begroting volgt 1 jul i, maar dient nog met Tynaarlo en beide colleges te 
worden besproken. Derhalve kan de begrot ing pas in september, na het reces, naar de 
raad. 
 
Burgemeester Fennema, namens het col lege, zegt dat er een vacature is in het alge-
meen bestuur van de gemeenschappeli jke regeling het Meerschap, de vacature de 
heer Niezen. Na de zomer komt via de gr iff ie een voorstel om die vacature op te vul len,  
rekeninghoudend met de discussie in het bestuur over vertegenwoordiging van 
raadsleden in de gemeenschappelijke regelingen.  
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De heer Sprenger, vanuit het algemeen bestuur van het Meerschap, meldt ter informa-
tie dat de jaarrekening 2010 is goedgekeurd. Ten aanzien van de begrot ing 2012, het 
bat ig saldo van € 21.000,-van 2010 is bestemd voor de begrot ing 2012. De gemeente 
Haren moet daar nog een antwoord op geven. Het algemeen bestuur vond dat het er 
goed uit zag.  
Verder komt er waarschijnli jke een voorstel om een stukje land, water aan het Horn-
sterdiep, over te doen aan de gemeente Groningen, ook voor het onderhoud en het 
toezicht op de woonschepen. Dat is al jaren een onhandhaafbare situat ie, ook voor het 
Meerschap. Het was ook niet duidelijk of het van het Meerschap, het Waterschap of 
van de gemeente Groningen was. Het voorstel is dat de stad Groningen dit op zich 
neemt en onderhoud en riolering gaat aanleggen. Vanuit het bestuur van het Meer-
schap is daar positief op gereageerd. Nu komt er een voorstel richting gemeenteraad 
van Groningen om te ki jken of de raad daarmee akkoord is.  
 
7. Toezeggingenli jst 
Over raadsbericht 2007/8, Nesciopark, is al raadsbericht geweest.  
 
Wethouder Kouwenhoven , namens het college, zegt dat er op de raadsvergadering 
van 18 april een raadsbericht heeft gestaan, als antwoord op deze toezegging.  
De voorzitter constateert dat de raad deze mening deelt.  
 
De heer Sprenger, namens de PvdA, zegt dat bi j het Groenbeheerplan staat dat er 
een nader uitwerking zal volgen over de l ijst van aanbevelingen. De PvdA wil graag 
een Beeldkwaliteitplan, dat niet al leen gaat over het openbaar groen, maar ook over 
de wegen, waterstaatkundige werken, r iolering en het straatmeubilair. Op die manier 
kri jgt de raad inzicht in de kosten, maar ook wat de beelden van het onderhoud van 
het kwaliteitsniveau zijn, wat kost dat en hoe wil len we het hebben. Dat is breder dan 
wat hier staat. 
 
De voorzitter zegt dat het erom gaat of dit een goede weergave is van de toezegging. 
De heer Sprenger maakt het nu breder.  
 
De heer Sprenger acht het geen goede weergave van de toezegging en vindt het er-
gerli jk dat het maanden duurt om de toezegging scherper te kri jgen. Laat staan dat het 
nog in werking moet komen. 
 
De voorzitter zegt ten aanzien van het Groenbeheerplan is gekeken in de notulen, 
daar is deze formuler ing uitgehaald.   
 
De heer Sprenger zegt dat de formuler ing juist  is, maar de voormalige burgemeester 
heeft bi j de bespreking van dit stuk toegezegd, op een vraag van de PvdA, om breder 
te ki jken dan het Groenbeheerplan, maar ook al naar de andere plannen te gaan ki jken 
en daar is het Beeldkwaliteitplan bi j genoemd.  
De heer Sprenger mist voorts de motie die raadsbreed is aangenomen over vei l igheid 
rondom scholen. De portefeuil lehouder heeft aangegeven met een plan van aanpak te 
komen, ook bi j het Gemeenteli jk Verkeer en Vervoer Plan (GVVP). Is daar voortgang in? 
Er zou worden gekeken welke kleine concrete maatregelen nu al bi j scholen genomen 
konden worden. 
 
De voorzitter constateert dat dit niet als toezegging op de toezeggingenlijst staat.  
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De heer Sprenger verwijst naar een raadsbericht waarin is gezegd nog voor de vakan-
tie met een update te komen van kleine aanpassingen.  
 
Wethouder Kouwenhoven, namens het college, zegt dat er inmiddels met een aantal 
scholen is gesproken, nog niet met al lemaal, omdat het moeili jk bleek dat agendatech-
nisch voor elkaar te kr ijgen. Er zijn ook al wat kleine maatregelen afgesproken en die 
worden uitgevoerd.  
De totale inventarisatie wordt voor de zomer afgerond. Het afrondend overzicht volgt. 
Afhankeli jk van de behandeling in de Voorjaarsnota komt het budget voor het vervolg-
onderzoek aan de orde.  
De heer Sprenger merkt op dat oktober vorig jaar is gevraagd hier werk van te maken. 
Jammer dat het col lege kennelijk na negen maanden nog niet geslaagd is om een ge-
sprek met alle scholen te kr i jgen. 
 
De toezeggingenli jst wordt, met in achtneming van de gemaakte opmerkingen, voor 
kennisgeving aangenomen.  
 
8. Lange termijn agenda en voorstel behandeling 
De voorzitter zegt dat er voor september een geactualiseerde versie volgt.  
 
De heer Sprenger, namens de PvdA, ziet dat in diverse maanden postzegelbestem-
mingsplannen worden gemaakt. Dat is begri jpeli jk omdat de ruimteli jke orde nota’s dan 
nog niet gereed zi jn, maar de PvdA vraagt het col lege enige voorzichtigheid te be-
trachten om niet te worden bedolven onder postzegelbestemmingsplannen voor het 
grotere bestemmingsplan aan de orde is.  
 
Mevrouw Sloot, namens Gezond Verstand Haren, merkt op dat onder punt 10.5, in de 
maand oktober wordt gesproken over baanverlening vl iegveld Eelde, dat moet zi jn 
baanverlenging. 
 
De Lange Termijn Agenda wordt voor kennisgeving aangenomen. 
 
Bespreekstukken 
 
9. Ontslag raadsgriff ier 
De heer Prenger spreekt mevrouw Lambeck kort toe namens de raad.  
Mevrouw Lambeck kri jgt vandaag ontslag verleend door de raad en zal in september 
nog wel afscheid van collega’s nemen, maar of ficieel is dit laatste raadsvergadering en 
dat wil de raad niet ongemerkt voorbi j laten gaan.  
Mevrouw Lambeck werd op 26 november 2007 benoemd tot griff ier, als opvolgster van 
mevrouw Bosma en is begin 2008 begonnen. De raad heeft mevrouw Lambeck leren 
kennen als betrokken gr iff ier, met veel interesse en liefde voor haar werk. Zi j  heeft 
zich daar vol ledig voor ingezet en wordt gezien als toegankeli jk en benaderbaar. A l-
leen telefonisch contact was soms wat moeil ijker.  
Na drieënhalf jaar, dr ie fantastische jaren, gaat mevrouw Lambeck weg, de raad vindt 
dat dat iets te snel, maar ziet een mooie kans voor mevrouw Lambeck om een stap te 
zetten in haar carr ière. Griff ier in Assen is een goede uitdaging en een mooie stap in 
haar carrière.  
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Er is nog veel te doen in Haren en daar had de raad graag op de steun en hulp van 
mevrouw Lambeck gerekend. Gelukkig heeft de raad wel al kennis gemaakt met de 
heer De Vries, als waarnemend griff ier, en de raad heeft er al le vertrouwen in dat het 
goed zal gaan. 
Mevrouw Lambeck wordt heel hartel ijk bedankt  voor haar inzet en haar plezier ige ma-
nier van samenwerken en veel succes toegewenst met haar carrièrestap in Assen. On-
der applaus wordt een boeket bloemen uitgereikt  
 
Mevrouw Lambeck, griff ier, had zich niet gerealiseerd dat dit de laatste formele gele-
genheid met de raad zou zi jn. Mevrouw Lambeck heeft niet het gevoel al weg te gaan, 
begin augustus zal het haar laatste dag in de gemeente Haren zi jn.  
In haar ontslagbrief heeft mevrouw Lambeck aangegeven, dat zij het heel plezier ig 
werken vond in Haren. Met name de ruimte die de raad haar gaf om zich te ontw ikke-
len en haar adviesrol goed te vervullen, daarvoor heel harteli jk dank.  
Dank ook voor de mooie bos bloemen. Op termijn volgt er nog een moment je om af-
scheid van de raad te nemen. Binnenkort volgt  de uitnodiging.  
 
De voorzitter wenst de heer De Vries veel succes met zijn benoeming. 
 
De raad besluit mevrouw P.A. Lambeck ontslag te verlenen met ingang van 15 sep-
tember 2011 en de heer O. de Vries te benoemen als waarnemend griff ier vanaf 15 
september 2011. Aldus besloten. 
 
10.  Voorjaarsnota 
De heer Terpstra, namens de VVD, zegt dat er in de raadscommissie al uitvoerig van 
gedachten is gewisseld over de Voorjaarnota 2011. Een paar punten.  
Ten aanzien van de precariobelast ing, waarvan het col lege zegt daar tegen relatief 
lage kosten iets mee te kunnen: is dat inderdaad het geval en zi jn er nog alternat ieven? 
De VVD heeft begrepen dat de reclamebelasting daar niet bij hoort.  
Met betrekking tot het batig saldo 2012. Is dat nog steeds zo of zijn er zaken die dat 
positief of negatief bijstellen? 
Met betrekking tot de discussie over € 56.000,- incidenteel en daarna structureel in de 
relatie tussen de gemeente Haren en Tynaarlo als het gaat over Kentalis. Moeten we 
dat zo laten lopen of is daar iets aan doen? Kan dat zomaar? Het was niet de fout van 
Haren, dat de accountant dr ie jaar niet heeft op zitten letten. 
Ten aanzien van de actualiser ing van het GVVP, het verzoek is om daar € 60.000,- 
voor beschikbaar te stel len. Dat vraagt wel om een stuk motiver ing, is dat niet iets t e-
veel? Hoe dat nou te zien?  
Op bladzijde 15 staat “Het moge duideli jk zijn dat de gekwant if iceerde ambit ies zu llen 
moeten leiden tot scherpe keuzes… Om een integrale afweging te kunnen maken is 
ook een aantal ontwikkelingen…”: De samenhang is niet duidelijk, kan dat in perspec-
tief worden gesteld? 
Op dit moment zaken inbrengen in algemeen perspect ief in samenhang met de begro-
ting, is wat de VVD betreft nog niet mogeli jk, alleen wellicht wat richtingen du iden. Ten 
aanzien van de bi jlagen. 
Op bladzijde 1, bij de doelgroep sociale voorzieningen, valt op dat er sprake is van 
al leen maar nullen en een maatschappelijk effect, wat dan ook nul zal z i jn. Zoals dat 
perspectief hier staat, heeft de VVD het idee dat dat niet haalbaar zal zi jn onder de 
huidige omstandigheden, los van afspraken die daar over gemaakt z ijn. 
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Bij de start van het college is aangegeven deze zaken zoveel mogeli jk te ontzien, maar 
tijden veranderen en wetgeving veranderd. Dat perspect ief zomaar op nul laten staan 
li jkt de VVD niet juist.  
Ten aanzien van de ontwikkelingen met betrekking tot de integratie en de harmonisatie 
van vormen van opvang zoals onder jeugd en wat daar verder bi j hoort zou kunnen, 
maar in het licht van de hele discussie met betrekking tot peuterspeelzaa lwerk is de 
vraag wat de samenhang is. Hoe gaat het binnen die totalit eit zoeken naar samenhang 
zich verder uitwerken? 
Bijvoorbeeld met betrekking tot het gemeenteli jk onderwijsbeleid, waarin een aantal 
versoberingen die op zich redelijk l ijken, maar als dan naar het bewegingsonderwijs 
wordt gekeken is weer de vraag naar de samenhang daartussen en wat de aanleiding 
is. Bewegingsonderwijs door groepsleerkrachten wordt steeds moeili jker, omdat al leen 
de oudere groepsleerkrachten dit binnen hun opleiding hebben gedaan, nu moet dat er 
separaat bij worden gedaan. Dat maakt het wat  anders dan het hier in zijn ontwikkeling 
staat.  
Ten aanzien van de ontwikkeling met betrekking tot zorg op bladzijde 3 en 4, komen 
twee zaken naar voren. De vr i j forse inzet op versobering, waarbij opvalt dat de vr i jwi l-
ligers meer naar voren moeten komen en de professionals van bi jvoorbeeld Torion, op 
afstand worden gezet. Op zichzelf is die totaalafweging nog niet helemaal gedaan, 
maar het feit op zich spreekt de VVD aan. Zeker ook naar Torion dient krit isch te wor-
den gekeken, hoe jammer dat ook is. Als het niet meer kan, dan kan het niet meer.  
Ten aanzien van de impact van culturele klanten is een grote samenhang te zien, van 
zwembad tot bibl iotheek, daarbi j de vraag waarom het zwembad en de sport onder de 
culturele klanten staat. Ten aanzien van de bib liotheek is duidelijk dat er een moge-
li jkheid ligt, maar is er niet sprake van een convenant tussen de bibliotheek en de 
Groninger bibl iotheek, waardoor dat langere jaren onmogelijk zou zi jn? Hoe zit het met 
de haalbaarheid daarvan? 
Verder er een aantal posten van € 306.000,- tot € 1.000,-. Ten aanzien van de Schar-
lakenhof is daarbij de vraag: wil len we een dergeli jke voorziening in stand houden? 
Het zou goed zi jn als het onderzoek met betrekking tot Scharlakenhof boven tafel komt 
en de ontwikkeling van het Zernike te betrekken bij de algemene afweging. Dat laat 
ook zien hoe de VVD hier tegenaan ki jkt. De PvdA had het zwembad en de ijsbaan al 
omarmd, dat is selectief winkelen, zover is nog niet voor VVD. 
De discussie rond dorpshuizen is een punt dat terecht vaak terugkomt. De VVD kan op 
dit moment het vraag en aanbod pr incipe rondom dorpshuizen niet helemaal inschatten.  
Een nadere evaluat ie daarvan, ook gezien de breedte van onderdak zou verhelderend 
zijn. Het zou goed zi jn, daar waar mogeli jk, in de begrot ing enige aandacht aan te be-
steden. 
De gebruikers publieke ruimten valt op door een enorme waslijst. Ten aan zien van de 
Groene parel, zoals Haren zich graag wil noemen, valt op dat die parel steeds groener 
wordt als je ki jkt naar de tuinen van part iculieren en het onderhoud dat ze zelf doen, in 
relatie tot het Boeremapark en de plantenvakken langs wegen. Het begrip kwaliteits-
verlaging begint voor de VVD wel zi jn ondergrens te bereiken. De VVD loopt tegen een 
punt aan, waarvan zi j zich afvraagt of dit nog wel kan. Als wordt gekeken naar hoe er 
gewerkt moet worden met betrekking tot onderhoud groen, wegen en straten. Groen is 
groen, als overal het mos op straten groeit is er nog meer groen, maar zo langzamer-
hand zijn er al leen maar grasvelden. Daar is voor de VVD de rek wel wat uit.  
Onder algemene dekkingsmiddelen staat OZB tarieven te verhogen met € 300.000,-. 
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Om nu al in de Voorjaarsnota er € 300.000,- bi j  te doen, dan is het probleem opgelost, 
is voor de VVD tekort door de bocht. Als wij er niet meer uit komen: dan hebben we 
gelukkig alti jd de burger nog, daar heeft de VVD grote moeite mee. 
De VVD verwacht, in een gezond financieel beleid, dat de OZB niet onmiddell i jk op 
voorhand gebruikt dient te worden. Van het col lege mag worden verwacht dat zi j daar 
op een iets andere manier mee omgaat dan te zeggen nr. 278: € 300.000,-. 
 
Mevrouw Legemaat, namens D66, zegt dat haar vragen in de raadscommissie naar 
al le tevredenheid in de raadszaal of schriftel ijk zijn beantwoord. Dan daarvoor.  Wat 
het schuiven met de reserves betreft heeft D66 ernst ig een amendement overwogen, 
omdat zi j de bestemmingsreserve st imulering duurzaam bouwen graag gehandhaafd 
wil zien. Afschaffen van het fonds l ijkt een slechte zaak gezien de inspanningen die de 
gemeente wenst te nemen op het gebied van duurzaamheid. Het hebben van een apart 
pot je biedt geen garantie op realiseren van  duurzaamheiddoelstel lingen. Het kan zelfs 
averechts werken en er zitten aller lei cr iter ia aan de besteding van het geld in zo’n 
pot je. Daarom heeft D66 haar voornemen laten val len, met een nieuw voornemen goed 
toe te zien op het naleven van de beloftes in het coalit iemanifest. D66 zal bi jvoorbeeld 
bi j eventuele nieuwbouw van het Zernike, daar krit isch op toezien. Ook bli jft D66 
nauwkeurig en krit isch ten aanzien van creatief  boekhouden. D66 houdt van helderheid 
en heeft een hekel aan versluiering zoals in diverse voorbeelden is aangegeven. Een 
klein voorbeeld: in de stukken staat dat het col lege de bezuinigingsdoelstell ingen voor 
dit jaar, van € 730.000,-nog niet rond heeft, er mankeert nog € 124.000,-. Wat D66 
betreft wordt dat niet meer versleuteld met de rente die ook dit jaar door de hele be-
grot ing zit. Een rentepercentage van 5,3 terwijl  bekend is dat dat percentage niet bo-
ven de 4 zal uitkomen. Dus volgend jaar houden we weer half mil joen over. D66 kr ijgt 
dat graag zichtbaar en niet op al lerlei manieren versleuteld, zodat opeens de bezuin i-
gingsdoelstell ingen behaald zijn en er ook nog wat geld over wordt gehouden. Minder 
rente is geen prestatie van bezuinigen of eff ic iënter werken.  
Mevrouw Toxopeus, namens de PvdA, had uit de beantwoording van de vragen uit de 
raadscommissie begrepen dat het col lege de nog niet gevonden bezuinigingen zou 
zoeken binnen de producten waar die oude plannen stonden. Dus niet bij die rente.  
Mevrouw Legemaat heeft dat antwoord gehoord, maar het gaat D66 om de manier van 
presenteren aan de raad. Het is maar een voorbeeld waar D66 op gaat toezien, zoals 
bi j de jaarrekening aangegeven vindt D66 dat een onjuiste manier van zaken presente-
ren. 
Bij de voorgestelde bezuinigingen vindt D66 het, net als de VVD, moeil ijk om nu al een 
oordeel te geven over al le onderdelen. D66 wil in elk geval de uits lag van de burger-
raadpleging afwachten. Is daar al iets bekend, wanneer wordt daar iets over bekend? 
D66 beziet de bezuinigingen vanuit de volgende visie: D66 gelooft in de eigen kracht 
van mensen en streeft naar een overheid die terughoudend is in de bemoeienis met 
burgers. Een overheid die burgers en organisaties die iets wil len betekenen voor de 
samenleving facil iteert en ondersteunt, mits organisaties zich aan kerntaken houden. 
D66 wil geen overheid die zelf het bedrijf is dat weet wat goed is voor de burgers. 
Geen overheid die de uitvoering van de franje van de samenleving zelf ter hand neemt. 
D66 wil een overheid die zekerheid biedt over de uitvoering van haar kerntaken: een 
goede dienstverlening, kwaliteit in het onderwijs, een goed openbaar vervoer, een 
leefomgeving die schoon en duurzaam en veil ig en in orde is. Dat zal voor D66 de pr i-
oriteit hebben bi j het ontzien in de bezuinigingen. 



 

N ot u l en r aad s ver g ad er i n g 27  j u n i  2 0 1 1 

10 

D66 wil een overheid die de taken zo dicht mogeli jk bi j de burgers uitvoert, zoveel mo-
geli jk met de burgers samen organiseert en uitvoert. De leefbaarheid in de kleine ker-
nen is wat dat betreft van groot belang. Vanuit die visie ki jkt D66 naar de bezuinigin-
gen. 
Ten aanzien van het nieuwe beleid heeft D66 begrepen dat extra moet worden bezu i-
nigd om iets van nieuw beleid mogelijk te maken. D66 is voorstander van enige ruimte 
voor nieuw beleid, ook in cr isisti jd. Als het daarvoor nodig is om met mate extra te be-
zuinigingen, dan wil D66 dat ser ieus overwegen. 
 
Mevrouw Toxopeus, namens de PvdA, heeft kr it ische vragen gesteld over de bi jramin-
gen, ook voor de actualisat ie van het Woonplan en het GVVP. Het col lege heeft deze 
vragen schrifteli jke beantwoord. De PvdA blijft krit isch en bl ijft vraagtekens houden. 
De PvdA zal de bijramingen wel accepteren, maar vraagt het college voor de toekomst 
te garanderen dat er rondom volkshuisvest ing en verkeer voldoende up-to-date ci jfers, 
kennis en competentie in de organisat ie aanwezig is. Eigenli jk vindt de PvdA het gek 
dat er zoveel middelen moeten worden bij geraamd om dit soort nota’s te maken en dat 
van extern gehaald moet worden. 
De PvdA vond het verrassend dat er jaarl ijks een extra dotatie van € 55.000,- voor 
groot onderhoud schoolgebouwen moet worden gedaan. Uit het antwoord van het col-
lege bleek dat de accountant aangaf dat het nu niet goed zit en als Haren dat nu niet 
zou doen, het mis zou gaan met groot onderhoud. De PvdA kan leven met dat ant-
woord en gaat akkoord. 
Verder steunt de PvdA de gedane voorstel len in de Nota reserves en voorzieningen.  
De PvdA is bl i j dat D66 niet met een amendement bestemmingsreserve reserve duur-
zaam bouwen komt. De PvdA gaat uit van de Klimaatnota, die door gemeenteraad is 
vastgesteld, daar zijn plannen over duurzaamheid in opgenomen. De PvdA gaat er 
vanuit dat het col lege de Klimaatnota uitvoert en vertrouwt daarin de betrokken wet-
houders.  
De PvdA is benieuwd naar de uitkomsten van de enquête. Het col lege heeft de fract ies 
gevraagd naar de eerste opvatt ingen over nieuw beleid en ombuigingen. Het col lege 
moet met nadere voorstel len komen. Ten aanzien van nieuw beleid, daar moeten keu-
zes ingemaakt worden en geld vri jgemaakt als de raad dat zou wil len.  
De PvdA vindt het zwembad een belangri jke voorziening voor de leefbaarheid in Haren,  
waar intensief gebruik van wordt gemaakt. Ook al is het financieel een pitt ige opgave 
om het zwembad in enige vorm te behouden. Dat mag een andere vorm zijn dan de 
huidige vorm. Misschien kan het met minder middelen dan nu gedacht door samenwer-
king met onderwijs, Zernike of met zorg. 
De polit ieke wil is bij de PvdA aanwezig om iets te doen waardoor het zwembad open 
kan bl ijven. Dat kan betekenen dat elders extra bezuinigd moet worden. 
De heer Valkema, namens het CDA, vraagt waar de PvdA de extra bezuinigingen gaat 
vinden en zoeken. 
Mevrouw Toxopeus heeft dat nog niet concreet gedaan, zover is het nog niet. In deze 
raadsvergadering worden belangrijke zaken gemeld, dan weet het col lege waar de 
raad staat. In detail met alle plussen en minnen volgt in het najaar.  
Bij nieuw beleid staat een combinatiefunctionaris voor nieuwe mogelijkheden tussen 
sport, onderwijs en kinderopvang, daarvan acht de PvdA het zeer waardevol als het 
col lege dat zou willen proberen. 
De PvdA wil graag een schaatsbaan, maar het hoeft geen 400 m baan te zi jn, de PvdA 
vindt het belangri jk dat kinderen bi j het dorp Haren kunnen schaatsen.  
Ten aanzien van de bezuinigingsvoorstel len. 



 

N ot u l en r aad s ver g ad er i n g 27  j u n i  2 0 1 1 

11 

De PvdA kan zich niet voorstellen wanneer je als gemeente bezig bent met sportbeleid,  
je intussen het gymnast iekonderwijs op de basisscholen laat verdwijnen. Daar gaat de 
PvdA dwars voor l iggen.  
We zullen ook pi jn moeten l i jden, voor iedereen zullen er dingen bij zitten die zwaar 
val len. Voor de PvdA is dat het peuterspeelzaalwerk, daar heeft zi j z ich alt ijd hard 
voor gemaakt. Maar in deze situatie, in deze ti jd, is de PvdA wel bereid daar naar te 
kijken, daarbi j staat zi j open voor nieuwe creat ieve oplossingen.  
De maatvoering van, meestal 15%, op cultuur - , jeugd -, welzijn - en ouderenbeleid is 
voor de PvdA een te grote ingreep, die ten koste zal gaan van de leefbaarheid in de 
gemeente Haren. De PvdA is van mening dat er wel bezuinigd moet worden, maar 
graag een andere maatvoering. Met de kort ingen op Wmo en AWBZ, zullen cultuur, 
welzi jnswerk voor bi jvoorbeeld ouderen en chronisch zieken, mantelzorgers meer dan 
nodig hebben. Het begrip de Kanteling in de bezuinigingen beschouwend: zorg ophef-
fen door groepsgewijs nieuw welzi jnswerk te ontwikkelen, dan pleit de PvdA ervoor 
voorzichtig te zijn met de maatvoering van bezuinigingen in de welzi jnssector. In de 
uiteindelijke voorstel len van het col lege zal de PvdA letten op voldoende evenwicht 
tussen de zachte en harde sector. De PvdA zal wel accepteren dat op allerlei terreinen 
wegen, pleinen, plantsoen, het onderhouds – en serviceniveau wat omlaag gaat. Haren 
zit op een goed niveau en van 8,5 naar 7- is nog steeds een behoorl ijke kwaliteit. Dus 
ook in de harde sector mag het col lege wel degeli jk kijken. De PvdA zal letten op het 
evenwicht van de bezuinigingen tussen de zachte en de harde sector.  
De heer Terpstra proeft in het verhaal van de PvdA een beetje ki jken naar wat doet de 
VVD en hoe staan wij daar tegenover. In hoeverre staan in deze afweging, de stel lig-
heid van zwembad en i jsbaan, ten opzichte van het idee van 15% is teveel en als het 
een 8,5 is, mag het ook een 7-. Daar zit duideli jk zoeken in.  
Mevrouw Toxopeus zegt dat dit het eigen verhaal is om ook in de harde sector te gaan 
kijken. De PvdA is nog niet gaan rekenen, maar geeft de hoofdli jnen weer. Over de 
echte maatvoering moet nog worden gesproken. Mevrouw Toxopeus spreekt haar ver-
trouwen uit daar in deze gemeente uit te kunnen komen. 
 
De heer Schenkel, namens GroenLinks, zegt dat de mens geen getal is, maar aan de 
raad de taak om door de ci jfers heen te kijken naar de betekenis van cijfers voor de 
mensen. Een moeil ijke taak, maar wel een die hoort bij de verantwoordelijkheid als 
raadslid. Invloed van de burgers op deze taak spreekt voor wat betreft GroenLinks van 
zelf. GroenLinks vindt burgerpart ic ipatie erg belangri jke en is bl ij dat het col lege dit 
als eerste kernbegrip in het manifest heeft genoemd. Juist daarom vindt GroenLinks 
het zo jammer dat de eerste grote part ic ipatie van de burger die van de ombuigingen is 
geworden. Vooral omdat hiermee een goed instrument verkeerd wordt ingezet en 
daarmee de bereidheid tot meedoen aan burgerpart ic ipatie kan worden ondergraven. 
GroenLinks pleit voor een betere werkwijze, bi jvoorbeeld in de vorm van een E-panel, 
die goede informat ie kr i jgt en vooral weet wat er gebeurt met hun inbreng of niet, dat 
dat goed gecommuniceerd wordt van tevoren. 
Het tweede kernbegrip dat in het manifest wordt genoemd is groen. Op groen zi jn heel 
veel ombuigingsvoorstellen van kracht, die de kwaliteit van het groen verlagen, maar 
bi j nieuw beleid valt niets te lezen over groen. Waarom is het dan een kernbegrip? 
Het derde kernbegrip is duurzaam. Duurzaamheid is een containerbegrip geworden dat 
bestaat uit drie componenten, mensen, milieu en opbrengst. Juist in de combinatie 
tussen deze dr ie zou veel te winnen zijn. Vertalend naar ci jfers vooral ombuigingen op 
mensen en op CO2 reduct ie. Kortom nieuw beleid niets, bestaand beleid: ombuigingen.  
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Het vierde kernbegrip is sociaal. In het nieuwe beleid is met een beetje fantasie ge-
zonde leefsti jl te vinden. Bij bezuinigen juist een bezuiniging op het bewegingsonder-
wijs. Daarnaast bij zorg, leefvoorziening gehandicapten en Wmo juist veel ombuigin-
gen. Eigen verantwoordeli jkheid l i jkt het credo.  Kortom nieuw beleid niets en bestaand 
beleid veel ombuigingen. 
Samengevat bestaat naar mening van GroenLinks het nieuwe beleid voor een groot 
stuk uit sport, verkeer en onderwijsinvester ingen. De ombuigingen zijn vooral op het 
gebied van jeugd, zorg, afschaffen dorpshuizen en vermindering op kunst en cultuur. 
De getallen in de Voorjaarsnota kloppen, maar geven een toekomst die GroenLinks 
niet voorstaat. Mensen die het moeil ijk hebben moeten leunen op mantelzorgers, even-
tueel een netwerk en natuurl ijk vri jwil l igers. Beslissingen worden voor wat betreft 
GroenLinks langzaam genomen en GroenLinks wil graag door de cijfers heen naar de 
mens en het mil ieu achter die getallen ki jken, want daar l igt de echte winst.  
 
De heer Valkema, namens het CDA, zegt dat het CDA november vorig jaar al aangaf 
dat het moeili jke ti jden zijn, dat wordt met deze Voorjaarsnota bevestigd. De gemeen-
ten moeten bezuinigen, pensioenen staan onder druk en met het paard van Troje heeft 
de EU de Griekse tragedie binnengehaald. De banken zullen de schulden niet betalen, 
zij vragen torenhoge rentes en de burger kr ijgt  uiteindelijk de rekening gepresenteerd. 
Het CDA neemt kennis van de bezuinigingsvoorstel len die voorl iggen. Daar hoeft nu 
nog niet over te worden besloten. Het CDA spreekt zich vanavond ook nog niet uit, 
maar wacht eerst de resultaten van de burgerraadpleging af. Het zou merkwaardig zi jn 
om nu de opvattingen kenbaar te maken zonder de inbreng van de burgers te kennen. 
In het verkiezingsprogramma heeft het CDA een aantal r icht li jnen gegeven. Eén daar-
van is bijvoorbeeld niet bezuinigen op de bibl iotheek. Verder heeft het CDA aangege-
ven in te zetten op eff iciency. Dat doet het college. Het CDA heeft ook aangegeven om 
terughoudend te zi jn met invester ingen. Dat ziet het CDA nog onvoldoende terug in 
deze Voorjaarsnota. Eerst bestaande projecten omzetten in resultaten zodat geld ge-
genereerd kan worden. Het CDA gaf ook aan bestaand beleid tegen het licht te willen 
houden en daarbij de burgers te raadplegen. Dat is nu gedaan. De burger kr ijgt te ma-
ken met hogere lasten voor voedsel, energie, water, brandstof en ga zo maar door. 
Ook de gemeenteli jke lasten zullen autonoom stijgen als gevolg van de gehanteerde 
afspraak van 100% kostendekkendheid. Om die reden ziet het CDA geen ruimte om de 
OZB verder te verhogen. Het is duideli jk, l inksom of rechtsom zal de welvaart afnemen. 
Het CDA zal de voorstel len van het college in de begrot ing beoordelen volgens de the-
ma’s welzi jn kri jgt voorrang boven welvaart en een bijdrage van de mensen aan de 
samenleving als geheel. Bezuinigen begint bi j een strak begrot ingsregiem, met een 
aantal vaste spelregels. Daarvan is nu nog niet  alt i jd sprake. Wat het CDA betreft kun-
nen ze veel scherper. De vraag is dan ook of de wethouder in zijn notit ie Weerstands-
vermogen specifiek aandacht wil besteden aan het aanscherpen van een aantal begro-
tingsspelregels. Die gaan herijken met een bi jzondere aandacht voor vr ijvallende kap i-
taallasten door latere uitvoering van projecten.  
Tenslotte heeft de wethouder per email de vragen van het CDA beantwoord, waarvoor 
dank. Graag ziet het CDA deze vragen bevest igd: dat de wethouder voor de zomerva-
kant ie komt met een not it ie over de extra kosten van de verplaatsing van de sport en 
de dekking daarvan.  
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De bouwrente van het nieuwe gemeentehuis is voor 2011 meegenomen in de Voor-
jaarsnota. Het col lege loopt daarmee vooruit op de nog te schrijven not it ie. (dat was 
de tweede toezegging van het col lege om voor de zomervakant ie zo snel mogeli jk als 
de cijfers bekend zi jn te komen met een notit ie aan de raad). Is het dan niet logisch 
dat hoe om te gaan met die bouwrente pas def init ief door raad wordt vastgesteld als 
de inhoud van de notit ie bekend is, en niet in deze Voorjaarsnota.  
Het col lege komt met een apart voorstel om de bestemmingsreserve raadhuis samen te 
voegen met de bestemmingsreserve RDGI. Graag nog een bevestiging. Het CDA zal 
instemmen met de Voorjaarsnota, met uitzondering van de bouwrente raadhuis, waar-
voor het CDA eerst de not it ie wil ontvangen. 
Bij de gevraagde beslissingen onder nummer 32 staat een onttrekking van de bestem-
mingsreserve. Had die onttrekking niet in het nieuwe overzicht van de voorzieningen 
en bestemmingsreserves moeten staan?  
 
Mevrouw Sloot, namens Gezond Verstand Haren, concludeert, bijna iedereen gehoord 
hebbende, dat het ongelofeli jk last ig is. De burger heeft zich wel al uitgesproken, maar 
de raad heeft de resultaten hiervan nog niet gezien. Het is daarmee nog heel voorbarig 
om te zeggen wat GVH zou wil len. Gezien het feit dat het zomerreces voor de deur 
staat, wil GVH de wethouder wel iets meegeven over het zwembad. De meeste mensen 
in Haren hebben moeite met posit ie inname ten aanzien van het zwembad. GVH wil 
wel zeggen dat zij het zwembad wil behouden, dat betekent dat je ergens anders wat 
moet doen. Een paar ideeën. De gemeente Tynaarlo heeft het ook moeili jk met het 
zwembad, wellicht kan Haren het gesprek daarover aangaan. Zowel in Haren als Ty-
naarlo hebben kinderen zwemles nodig. Ouders moeten vaak vri j nemen van hun werk 
om de kinderen te brengen. Om fatsoenli jk te kunnen zwemmen hebben kinderen een 
A, B en C diploma nodig. Is het niet mogelijk om bijvoorbeeld met buitenschoolse op-
vang, de brede scholen, de sportverenigingen samen met Tynaarlo te regelen om bi j-
voorbeeld in de winter les te volgen in Haren en in de zomer in Eelde? Wellicht kan de 
wethouder deze overweging met zi jn collega in Tynaarlo opnemen. Daarbij, als je moet 
kiezen en om het bedrag van € 300.000,- te kunnen drukken, zou GVH het bedrag van 
€ 100.000,- om het Hendrik de Vriesplantsoen mooier te maken, daar wel bi j wil len 
voegen. GVH denkt dat iedereen best bereid is om te wachten met het mooier maken 
van het Hendrik de Vriesplantsoen als daarmee het zwembad meer toekomst kan wor-
den gegeven.  
 
De heer Berends, namens de ChristenUnie, zegt dat het een terechte conclusie is dat 
polit iek over het maken van keuzes gaat. In ti jden van voorspoed is het makkeli jker 
kiezen, dan in ti jden van tegenspoed. Een goed polit icus zal nooit moe worden als hij 
moet uitleggen waarom bepaalde keuzes gemaakt worden.  
Evenals voorgaande sprekers wenst de heer Berends zich niet te gaan bezighouden 
met de begrot ing in de toekomst. De ChristenUnie is redeli jk kr it isch geweest over de 
snelheid waarmee de burgerraadpleging plaats zou moeten vinden. De ChristenUnie 
zal de uitkomsten daarvan afwachten en meenemen in de afwegingen.  Graag verneemt 
de ChristenUnie wat de 800 mensen, die de enquête uiteindelijk ingevuld hebben, vin-
den van het zwembad en al die zaken meer. De ChristenUnie zou dat graag meewegen 
en als het kan van henzelf horen wat zi j van bepaalde uitkomsten vinden. Wanneer kan 
de raad die uitkomst verwachten en wel zo dat de raad deze goed kan beoordelen en 
om afwegingen te kunnen maken over wat de burger vindt.  
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Ten aanzien van de begrot ingswijz iging. De heer Berends heeft geplust en gemind. 
Dat was lastig want soms raam je kosten bij en soms opbrengsten en dat gaat wel 
twee kanten op. Uiteindelijk wordt het achttien keer duurder en levert het zest ien keer 
geld op. Dat l ijkt evenwichtig. Opvallend dat de opbrengst voor gehandicapten par-
keerkaarten is bi j geplust, met andere woorden het levert meer op. Je zou ook kunnen 
zeggen dat het jammer is dat die mensen meer moeten gaan betalen, maar het pleit er 
wel voor dat de gehandicapten klaarbl ijkeli jk mobieler worden.  
Opvallend is dat per saldo de doelgroep inwoners minder kost en alle andere doel-
groepen extra kosten. Gelukkig begint Haren later met investeren en kr ijgt daardoor 
een half mil joen uitgaven die in een later stadium wel gaan komen. Voor het jaar 2011 
ziet het er pr ima uit. Voor 2012 daardoor wat minder en verder ziet goed uit. 
De vragen zijn beantwoord in de commissievergadering en ook in de schriftel ijke be-
antwoording is veel duidelijk geworden, bijvoorbeeld wat f ictieve btw is. Het is minder 
fictief dan gedacht en levert dus echt wat op. Over het GVVP is het nodige gezegd. € 
300.000,- aframing Gemeentefonds ontwikkeling is een hele forse, daar heeft Haren 
mee te maken en zal daar ook in de toekomst het nodige mee moeten doen. Alles 
overwegende gaat de ChristenUnie mee met de begrotingswijz iging 2011, ook omdat 
ze komen en er is goed verklaard waarom het er is. De ChristenUnie ziet de noodzaak 
ervan in. De ChristenUnie spreekt wel haar zorgen uit en doet een oproep om, ook 
naar de toekomst, te zorgen om met elkaar een samenleving te bl ijven, waarin ieder-
een mee kan doen. En dan niet alleen op de i jsbaan, maar ook in het zwembad en ook 
in het dorpshuis. Juist die gemeenschap hebben we nodig. We moeten er voor zorgen 
dat de bewoners elkaar weten te vinden ondersteunen. Het vri jwil ligerswerk is wat dat 
betreft erg belangri jk. Mensen zien wel degeli jk naar elkaar om en hebben wel degeli jk 
oog voor elkaar. Het is goed als gemeente, als raad, als beschaafde samenleving 
daarop toezien dat dat normaal gevonden wordt en niet wegbezuinigd, met name on-
dersteuning vri jwil l igers. Dat moet door kunnen gaan, want ook in t ijden dat het wat 
minder is, z ijn die vr i jwil l igers hard nodig.  
De ChristenUnie heeft kennisgenomen van de nota Reserves en voorzieningen, ook 
daar zi jn vragen over beantwoord en die zi jn duideli jk. Ook ten aanzien van de reser-
ves personele pot die dubbel was en nu ook wordt opgeheven. De ChristenUnie stemt 
in met de Nota en komt in een later stadium terug op de voorgenomen begrot ingswijz i-
gingen 2012 en verder. 
 
Wethouder Sieling , namens het col lege, acht het verstandig om op dit moment niet 
uitvoerig in te gaan op de algemene beschouwingen, daar is het niet voor bedoeld. Het 
is meer bedoeld om signalen te ontvangen, omdat het college de komende maand voor 
last ige afwegingen komt te staan en dan een voorstel aan de raad gaat doen. Dan 
staat de raad voor de lastige afwegingen en kan dan beoordelen of de door het col lege 
gemaakte afwegingen op steun kunnen rekenen of juist niet.  
In antwoord op de vraag over precariobelasting en alternat ieven wil de wethouder niet 
vooruit lopen op het onderzoek. Als met de alternat ieven wordt bedoeld of het college 
andere belastingmogeli jkheden in beeld wil brengen en van plussen en minnen wil 
voorzien, dan wil de wethouder daar best aan tegemoet komen door een opsomming te 
doen. En de overwegingen van het college op papier zetten waarom het col lege met 
die onderdelen niet verder gaat. Ten aanzien van de actuele stand van zaken, de 
prognose voor de begroting 2012 is op basis van de Voorjaarsnota  
€ 115.000,- nadelig. Het college kr ijgt morgen de  resultaten van de meicirculaire en 
zal de raad zo spoedig mogeli jk over de uitkomst informeren. Voor 2012 ziet dat er 
gunstiger en voor de jaren 2013 en 2014 minder gunst ig.  
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In de meerjarenbegroting op bladzijde 5 is een aantal stelposten opgenomen voor 
nieuw beleid. Dat zi jn in feite communicerende vaten, op het moment dat je minder 
nieuw beleid doet dan het bedrag dat hier is opgenomen, dan hoef je minder om te 
buigen. Op het moment dat je meer nieuw beleid wilt voeren dan de stelposten, dan 
moet je meer ombuigen. Dit is een stelpost, hoe het col lege dat uiteindeli jk gaat doen 
wordt zichtbaar bi j de begrot ingsbehandeling.  
Op bladzijde 1 (bi jlagen) staan de sociale voorzieningen op nul. Het college heeft de 
ambitie om het aantal mensen dat een uitker ing heeft terug te brengen naar het niveau 
van 1,5 jaar geleden. Dat is een stevige ambitie, maar deze wil college handhaven, 
daarom een bedrag van nul en het college komt terug op al les wat zi j meer kan real i-
seren aan ombuigingen, vandaar nul euro. 
Het Scharlakenhof in een bredere context zien.  Het college is druk bezig met het on-
derzoek zoals aangekondigd. De onderzoeksopdracht is op schrift verstrekt. In dat 
onderzoek zi jn ook gesprekken met de gemeente Tynaarlo, die op dit moment worden 
gevoerd, met name over het zwembad in Zuidlaren, opgenomen. De gemeente zit met 
hetzelfde probleem met het zwembad aldaar. Het college is daarover in gesprek met 
de sportwethouder en op ambteli jk niveau. De uitkomsten daarvan kan de raad in dat 
onderzoek terugzien, evenals de bandbreedte van de samenwerking met het Zernike 
en de zorgrelatie.  
De wethouder is bl ij dat het amendement over het stimuler ingsfonds duurzaam bouwen 
niet wordt ingediend. Dat past niet binnen het afgesproken beleid dat is geen pot jes 
tenzij. Anders heb je niet meer met integrale afwegingen te maken. De raad kan het 
col lege houden aan de beloften in coalit iemanifest.  
Ten aanzien van de burgerraadpleging. Het col lege kr i jgt morgen een presentat ie over 
de uitkomsten en zo spoedig mogeli jk daarna gaat het resultaten naar raad en inwo-
ners, dus dat duurt niet lang meer. 
Het col lege neemt kennis van de visie van D66 over hoe zi j aankijkt naar overheid en 
het functioneren van de overheid en ook van het evenwicht tussen de harde en zachte 
sector, zoals de PvdA aangeeft. Het col lege neemt kennis van het mooie betoog van 
GroenLinks en wil daar haar voordeel meedoen bij de afwegingen in de  komende 
maand.  
Het CDA vraagt een strak begrotingsregiem. Het college heeft dat al ‘aangestrakt’. De 
wethouder wil best toezeggen om te ki jken of dat strak genoeg is en zegt toe dat mee 
te nemen in de nota over Weerstandsvermogen voor zover het college behoefte heeft 
aan een strakker regiem, dan er nu al is.  
De heer Valkema vraagt of dat specifiek geldt voor de vri jval lende kapitaallasten van-
wege het naar achteren schuiven van investeringen. 
Wethouder SIeling  houdt het op dit moment algemeen en daar kan later bij de nota 
Weerstandsvermogen specif ieker op in worden gegaan.  
Het CDA vraagt voor de zomervakantie met een not it ie over sportverplaatsing te ko-
men. Het college komt voor de zomervakantie met een raadsbericht. Aan de hand 
daarvan kan daar in de raad over worden gesproken. (toezegging) 
Een apart voorstel over de RDGI en het opheffen van de bestemmingsreserve gemeen-
tehuis volgt. Op dat moment kan daarover worden gesproken 
Ten aanzien van de onttrekking bestemmingsreserve personele maatregelen. Dat ver-
haal is voor het col lege helder. Er is € 171.000,- in reserve en het col lege vraagt de 
raad daarover te mogen beschikken om de kosten die voortvloeien uit de organisat ie-
ontwikkeling, en daarmee is die reserve op. 
De heer Valkema heeft dat zo ook begrepen en is het daarmee eens, maar dan zou de 
stand op 31/12 op nul moet staan, terwij l die op € 164.000,- staat. 
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Wethouder Sieling  denkt dat dat het geval is omdat het besluit nog door de raad moet 
worden genomen en het col lege niet wil vooruit lopen op deze besluitvorming. 
De heer Valkema vraagt of de bouwrente als voorlopig besluit moet worden gezien 
afhankelijk van de not it ie die de raad nog bereikt? 
Wethouder Sieling  zegt dat de raad dat als voorlopig besluit kan zien, waar aan de 
hand van de notit ie over gesproken kan worden. 
 
Wethouder Pek, namens het college, zegt dat Haren geld voor Kental is heeft ontvan-
gen dat Haren niet hadden mogen ontvangen. De VVD vraagt of het mogeli jk is om dat 
geld zelf te houden. Tynaarlo had dat geld moeten hebben en heeft daar al ler lei zaken 
als nieuwbouw nevenvestiging voor gepleegd, daarom is het rechtvaardig dat dat wordt 
gecorr igeerd, ook al is dat nadelig voor Haren.  
De heer Terpstra heeft niet gezegd dat Haren dat geld moet houden, maar opgemerkt 
dat Kental is of waar dan ook een fout heeft gemaakt. De accountant heeft drie jaar 
lang iets over het hoofd gezien. 
Wethouder Pek ziet dan geen mogelijkheden, het geld komt of bij de gemeente Haren 
op de rekening of bij Tynaarlo.  
 
Wethouder Kouwenhoven , namens het college, vat de vragen over het GVVP samen, 
namelijk waarom het zo duur is, waarom de kennis niet in huis is en waarom dat vanuit 
nieuw beleid betaald moet worden. Ten aanzien van de kosten van het GVVP heeft het 
col lege in het raadsbericht beargumenteerd waarom dat zo duur is. Dat zit er met na-
me in dat er veel informatie verzameld moet worden, kenteken onderzoeken, en dat 
kost ti jd en dus geld. Het col lege wil toezeggen om te proberen dat bedrag omlaag te 
kri jgen, maar dat zal niet substantieel zi jn, die onderzoeken kosten nu eenmaal zoveel 
geld. Waarom vanuit nieuw beleid gefinancierd en niet vanuit projecten die verkee-
ringrepen tot gevolg hebben. Dat is een terecht uitgangspunt en een goed streven om 
dat als col lege voor elkaar te kri jgen. 
 
De voorzitter concludeert over te kunnen gaan tot besluitvorming 
De raad besluit:  
 de volgende begrotingswijz igingen 2011 vast te stellen:  

1.  bi jraming kosten € 3.000 Rekenkamercommissie; 
2.  aframing kosten € 62.000 Internet; 
3.  bi jraming kosten € 9.607 Bruidschat Sticht ing Baasis; 
4.  bi jraming kosten € 6.150 Bijdrage uitvoering Wet Huisverbod; 
5.  bi jraming kosten € 7.917 Subsidie Haren FM; 
6.  bi jraming kosten € 5.300 Subsidie Discriminatiemeldpunt Groningen;  
7.  bi jraming kosten € 700 Extra taak invoering Wet Tijdeli jk Huisverbod; 
8.  bi jraming kosten € 2.588 Behandeling meldingen Telecom; 
9.  bi jraming opbrengsten € 4.000 Gehandicapten parkeerkaarten; 
10.  bi jraming opbrengsten € 45.000 Btw Sportbesluit;  
11.  bi jraming kosten € 7.000 Verspreide eigendommen; 
12.  aframing kosten € 6.000 Salar isadministratie; 
13.  aframing kosten € 10.000 Fpu; 
14.  aframing kosten € 41.116 Archiefmedewerker; 
15.  aframing opbrengsten € 16.094 Stelpost besparing bedri jfsvoering;  
16.  bi jraming kosten € 4.000 Duurzame ontwikkelingen; 
17.  bi jraming kosten € 62.000 Dekking uren internet; 
18.  bi jraming opbrengsten € 4.000 Beleggingen en rente algemeen; 
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19.  aframing opbrengsten € 298.000 Gemeentefondsontwikkelingen; 
20.  aframing kosten € 552.000 Kapitaallasten; 
21.  aframing kosten € 15.000 Papieren jaarverslag; 
22.  bi jraming kosten € 15.000 Opening nieuw gemeentehuis; 
23.  bi jraming kosten € 3.000 Handhaving kinderopvang; 
24.  bi jraming kosten € 30.000 Onderzoek Scharlakenhof; 
25.  bi jraming kosten € 20.000 Actualiseren Woonplan; 
26.  bi jraming kosten € 60.000 Actualiseren GVVP; 
27.  bi jraming opbrengsten € 51.917 Fict ieve btw; 
28.  aframing kosten € 150.000 Afschri jv ing nieuw gemeentehuis; 
29.  aframing kosten € 16.528 Diverse overige, kleine mutaties algemene uitgaven 

en inkomsten; 
30.  bi jraming kosten € 22.400 OR-vervanging ( inhuur);  
31.  bi jraming kosten € 171.272 Organisatieontwikkeling; 
32.  bi jraming opbrengsten € 171.272 Onttrekking bestemmingsreserve personele 

maatregelen; 
33.  aframing kosten € 15.000 Herstel kaders huisnummering; 
34.  aframing kosten € 26.748 Diverse overige, kleine mutaties saldi kostenplaatsen. 

 kennis te nemen van de stand van zaken van de ombuigingen uit de beleidsbegro-
ting 2011; 

 kennis te nemen van de ombuigingen nieuw beleid 2012 en verder;  
 de Nota Reserves en Voorzieningen 2011 vast te stel len en de financiële effecten 

daarvan dte verwerken in de bestuursrapportage 2011 (voor wat betreft het jaar 
2011) en in de begrot ing 2012 (voor wat betref t de jaren 2012 tot en met 2016).  

Het voorstel wordt aangenomen. Aldus besloten. 
 
(De heer Valkema verlaat de vergadering 
 
11.  Ontwerp verklar ing van geen bedenkingen 
Mevrouw Van Duinen, namens GroenLinks, zegt dat de raad wordt gevraagd om in te 
stemmen met de verklar ing van geen bedenkingen ten aanzien van de bouw van een 
ligboxenstal omdat het in str i jd is met het bestemmingsplan. Het uitgangspunt van 
GroenLinks is dat het economisch voortbestaan van de Harense boeren ontzettend van 
belang is en GroenLinks wil dat bl ijven stimuleren. Daar zi jn inmiddels al diverse pro-
jecten voor geweest. Haren heeft nog maar enkele boeren. In dit geval gaat het over 
één van de twee overige melkveeboeren in Noordlaren. Daarnaast is  GroenLinks van 
mening dat een bestemmingsplan er niet voor niets is. Het doet recht aan het mooie 
Harense buitengebied. Er zi jn nu eenmaal regels, maar in dit geval vindt GroenLinks 
dat het op maat gehandhaafd moet worden. Een ontheff ing is reëel om economische 
redenen, namelijk het voortbestaan van deze melkveehouder, zeer gewenst. In die zin 
dient goed te worden gekeken naar de landschappeli jke inpassing van het gebouw in 
dit gebeid. De twee nieuwe stal len zi jn erg groot., met name erg hoog. GroenLinks 
leest dat er keukentafelgesprekken hebben plaatsgevonden en wil daar graag meer 
over vernemen. Hoe is daarin nagedacht over landschappelijke inpassing en de buurt 
al betrokken, want dat is van belang voor het draagvlak. Daarnaast is het belangri jk 
dat er geen precedenten worden geschapen, dat er geen megastallen gebouwd gaan 
worden. GroenLinks gaat er vanuit dat er niet veel meer bouwplannen zijn, omdat er 
niet zoveel Harense boeren meer zi jn. Als het col lege daar een posit ief antwoord op 
kan geven, dan kan GroenLinks instemmen met deze not it ie.  
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De heer Fennema, namens D66, merkt op dat de wijze van voorbereiden van dit voor-
stel en de behandeling van de aanvraag omgevingsvergunning etc., waardering ver-
dient. Er is overleg geweest waar nodig en mogeli jk en u it alles spreekt de nodige 
zorgvuldigheid. Zijn de omwonenden betrokken bi j deze voorbereidingen? Is hun me-
ning gepeild? En is dat well icht de achter liggende reden dat er rekening gehouden 
wordt met de kans dat er geen zienswijzen worden ingediend en de raad daarom een 
soort dubbel besluit kr ijgt voorgelegd? 
Een tweede vraag is, of nu duidelijk is dat een en ander niet past in het vigerende be-
stemmingsplan, het dan wel past in het komende plan, waarmee de gemeente bezig is? 
Of wordt dat nieuwe bestemmingsplan zodanig vorm gegeven dat dit plan daar dus in 
zal passen? 
 
De heer Berends, namens de ChristenUnie, merkt op dat er al de nodige goede woor-
den zi jn gezegd, met name dat Haren zuinig moet zijn op laatste agrar iërs. Die heel 
belangrijk zi jn voor het buitengebied en de vorming van het landschap. De Christen-
Unie is bli j dat er nog een boerenbedri jf is dat wil investeren in de toekomst, waardoor 
men langer kan bli jven genieten van het feit dat het landschap gevormd is door onze 
agrariërs. De heer Berends verneemt graag de antwoorden ten aanzien van de omwo-
nenden. 
 
Wethouder Pek, namens college, zegt dat de bespreking over de Kadernota bestem-
mingsplan buitengebied in september volgt. Dit zal een van de discussiepunten zijn. 
Het col lege wil proberen om een algemene li jn te hanteren en had dit onderwerp het 
liefst pas behandeld nadat de Kadernota was vastgesteld, maar dat is helaas niet ge-
lukt. Mocht uiteindelijk het besluit genomen worden en onherroepeli jk zijn, dan zal het 
een plek in het bestemmingsplan buitengebied kri jgen. Het college wil hiermee geen 
precedent scheppen, maar wanneer de raad een duideli jk signaal afgeeft zal het ook 
een soort precedent werking afgeven. De discussie zal bij de Kadernota plaatsvinden. 
Er is breed overleg over dit onderwerp geweest en er is getracht om een balans te vin-
den tussen het economisch makkeli jker maken voor deze boer, versus past het in het 
landschap en tast het niet te veel het genot van de buren aan. Het college denkt daar 
goed in geslaagd te zijn, maar dat zal uit de ter inzage legging moeten bl i jken. Het kan 
zijn dat er buren zi jn die het geen goed idee vinden, maar zich nog niet hebben laten 
horen, omdat ze wachten op de ter inzage legging. Het col lege veracht van niet, maar 
100% zekerheid is er nooit.  
Mevrouw Van Duinen vraagt of er dan geen overleg met de omgeving is geweest? 
Wethouder Pek zegt dat er wel overleg is geweest, maar weet niet concreet wie alle-
maal gehoord zi jn. 
Mevrouw Van Duinen vindt het van belang dat de ter inzage legging niet ten ti jde van 
de vakantie plaatsvindt, want dan zijn mensen toch te laat op de hoogte.  
De raad besluit:  
1. een ontwerp verklar ing van geen bedenkingen af te geven ex artikel 2.12, l id 1, sub 

a, onder 3 Wabo voor de buitenplanse afwijk ing van het geldende bestemmingsplan 
met betrekking tot de aanvraag omgevingsvergunning voor het realiseren van een 
ligboxenstal aan de Zuidlaarderweg 73 te Noordlaren.  

2. indien er geen zienswijzen worden ingediend, wordt de ontwerp verklar ing van geen 
bedenkingen geacht de def init ieve verklaring van geen bedenkingen te zi jn. 

Het voorstel wordt aangenomen. Aldus besloten. 
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12.  Beleidsnota partic ipatie, werk, educatie en inburgering 
De heer Kooi, namens het CDA, heeft de volgende overwegingen voor de raad. Minder 
overheid meer mens en samenleving. Geef mensen meer en zelf verantwoordeli jkheid. 
Een overheid die alti jd voor iedereen zorgt is niet langer vanzelfsprekend. De vraag is 
niet wat de gemeente kan doen voor haar burger, maar wat de burger kan doen voor 
de samenleving. Dat zou een uitgangspunt moeten worden althans dat zei het CDA 
vorig jaar. Het is een lastig probleem voor de overheid die vi jft ig jaar lang verzor-
gingsstaat met zich mee torst. Voor wie niet kan is er een vangnet, daarin zul len wij 
sol idair moeten zi jn. Voor iedereen die kan, vragen wij een bi jdrage aan de samenle-
ving. Het CDA wil uitgaan van eigen kracht van burgers. De machine van welzi jn en 
geluk staat niet langer bi j de overheid of in Haren. Juist hier is geven en nemen van 
toepassing. Het verstrekken van een uitkering doen we om mensen te ondersteunen, 
maar we vragen er wel iets voor terug. Het CDA vindt het voorstel te vri jbli jvend en 
zou een stapje verder wil gaan. De wethouder zegt in de beantwoording op de vragen 
van het CDA dat hij het instrument van deelnemen aan vri jwi ll igerswerk zeker wil be-
nutten. Het CDA vraagt de wethouder het beleid zodanig bij te stellen dat het geen 
vraag meer is, maar een verpl icht ing.  
 
Motie 1: Partic ipatie.  
Draagt het col lege op bi j de uitvoering van part icipat iebeleid de nadruk te leggen op 
een bijdrage in en aan de samenleving waarbij  deze bijdrage niet langer vri jbl i jvend is, 
maar verpl icht wordt gesteld.  
Draagt het col lege op beleid te ontwikkelen op basis van ervaringen of dat verpl icht 
stel len kan worden gest imuleerd met een bonus dan wel een kort ing op de uitker ing. 
Ingediend door het CDA. 
 
Mevrouw Legemaat, namens D66, spreekt haar waarding uit voor de uitgangspunten 
van het part icipat iebeleid. Het bevorderen van zelfredzaamheid en het st imuleren van 
part icipat ie in de samenleving is geheel in l ijn met de visie van D66. De partic ipatie in 
de samenleving is naar mening van D66 voldoende verwoord in het voorstel. D66 heeft 
geen behoefte aan de motie van het CDA. D66 vraagt het college er op toe te zien dat 
de invoering van deze nieuwe benadering humaan, genuanceerd en mild verloopt. We 
gaan een cultuuromslag doormaken en dat moet zorgvuldig gebeuren. Dert ig jaar ge-
leden werd er nog gevraagd of het rechtvaardig was als er per huishouden twee inko-
mens waren. Toen werden mensen die bereid waren hun werkzame leven te beëindi-
gen gestimuleerd om dat te doen. Nu is er een omslag en D66 vindt dat er voor moet 
worden gewaakt dat de mensen van toen, die desti jds een uitkering ingepraat zi jn, niet 
bot afgerekend worden en niet een sfeer ontstaat van prof iteurs van een uitker ing. De 
meeste mensen die langdurig in een uitkering zitten hebben hun eigen problematiek. 
De overgang mag geleideli jk zi jn.  
D66 heeft ook zorgen over de mensen met een ID baan of vergeli jkbaar en over de  
financiën. Dat zal raadsbreed zi jn en niemand zal daar op dit moment een oplossing 
voor hebben, er zi jn zoveel onzekerheden. D66 heeft gemengde gevoelens bij oplos-
singen als een klussendienst. D66 is van mening dat er voor gewaakt moet worden dat 
de gemeente zelf of v ia zwaar gesubsidieerde instell ingen, een bedri jf wordt dat men-
sen laat partic iperen in de samenleving. Dat past niet in de visie van D66 op de rol van 
de overheid. Er zi jn voldoende andere organisaties die dit kunnen oppakken. 
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Mevrouw Van Duinen, namens GroenLinks, vindt dit  een heldere notit ie, de uitgangs-
punten en doelstel l ingen worden helder vermeld en er worden dr ie regelingen in gevat: 
re- integratie, inburgering en volwasseneneducatie. De basis is goed en het is een 
leesbare nota. Weten waar je aan toe bent als burger is van belang. Ook is van belang 
om als gemeente meer vr ijheid te hebben om de middelen op maat in te kunnen zetten. 
GroenLinks complimenteert de schri jver en de inzet van de gemeente op dit gebied. 
Enkele krit ische kanttekeningen. 
Ook voor GroenLinks is van belang dat er ingezet wordt op de economische zelfred-
zaamheid van mensen die van een uitker ing gebruikmaken. GroenLinks vindt het  st o-
rend dat de toonzett ing steeds scherper wordt. De ambit ies zi jn zeer hoog; 100% van 
de mensen aan het werk en dan met een startkwalif icat ie op mbo niveau. Dat wordt in 
elk geval geambieerd. Men wil toe naar minder mensen die van de Wwb gebruikmaken 
dan op dit moment. Er wordt zo van uitgegaan dat iedereen de mogeli jkheid heeft z ich 
economisch te ontwikkelen. De geschiedenis leert dat dat niet zo is, er is te weinig 
werkaanbod voor mensen met een beperking, zeker waar het structurele banen betreft. 
GroenLinks vindt het van belang in te zetten op structurele banen. Wat gaat er gebeu-
ren als st raks ID banen, of eigenli jk de Melkert banen, wegvallen. Dat begroot Groen-
Links zeer. Ondanks dat GroenLinks vindt dat de basis van het beleid goed is, mist 
GroenLinks de realiteitszin. Er worden geen duidelijke keuzes, dan wel pr ioriteiten 
gesteld. Wat te doen met mensen die echt buiten de boot gaan vallen? Dat die er zi jn 
en er nog meer zullen komen, wordt meer en meer duidelijk gezien de toenemende 
bezuinigingen. Wat te doen met ID banen, voelen we ons ook nog verantwoordelijk als 
gemeente wanneer er geen geld meer voor is? GroenLinks had verwacht dat in de No-
ta aandacht aan beleidsvoornemens en visie op dit terrein zou worden besteed. Welke 
mensen vallen er straks buiten de boot en wat gaan we daarmee doen? Wajonners die 
opnieuw gekeurd worden en straks geen recht meer op een uitker ing hebben. Wat te 
doen met de f inanciële problemen in de Wsw en straks de toenemende wachtl ijst hier-
op. 
Het col lege heeft het Bestuursakkoord op het terrein van partic ipatie, werk en inkomen 
terecht niet ondersteund. Hoe gaat het straks als de gemeente toch één op één bezui-
nigingen gaat doorvoeren. Daar maakt GroenLinks zich zorgen over, temeer daar de 
houding van het college niet echt proactief was door te stel len over het Bestuursak-
koord: “We weten wat we hebben, maar we weten niet wat we kr i jgen”. GroenLinks 
voorziet dat daar de nodige leemtes liggen, daar waar het de meest kwetsbare mensen 
betreft in de samenleving. Graag een toezegging van de wethouder over de wijze 
waarop het beleid geëvalueerd gaat worden. Met daarbi j aangegeven waar de risico’s 
liggen en de leemtes gaan vallen. Harense ci jfers zoals GroenLinks ook in 2010 ge-
vraagd heeft. Er is een enorme gereedschapskist. Is het goed uitvoerbaar, is er vo l-
doende werk/ leeraanbod voor de Wij’ers. Wat als die er niet is. GroenLinks mist pun-
ten waarop het beleid moeil i jk of niet uitvoerbaar is en dat is toch van belang. Om pr i-
oriteiten goed te kunnen stel len en te meten is een gereedschapskist nodig die goed 
werkt. GroenLinks kan instemmen met de not it ie, maar vraagt het col lege meer aan-
dacht voor heldere en meetbare evaluat ie hiervan en proactief in te spelen op de mo-
geli jkheden en r is ico’s die de gemeente in de nabije toekomst zal gaan lopen. Risico-
management ontbreekt in dit geval.  
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Wethouder Sieling , namens het col lege, constateert dat er op verschillende manieren, 
afhankelijk van de polit ieke bri l, naar dit stuk gekeken kan worden. Het college staat 
achter dit beleid. Er is duideli jk aangegeven, en samengevat op bladzijde 2 van het 
voorstel, wat de doelstel lingen en pr ior iteiten zijn. Dat is heel helder. Die doelen en 
prior iteiten dienen eerst helder te zi jn voor je kunt evalueren. De raad stelt prior iteiten 
en doelstel lingen en op basis daarvan worden jaarli jks uitwerkingsplannen gemaakt. 
Deze kunnen dan deze geëvalueerd worden.  
Wat dat betreft staan we aan het begin van een traject van stelselmat ig evalueren en 
kijken of juiste dingen zijn gedaan. In die zin de toezegging richting GroenLinks dat er 
na een jaar wordt teruggekeken welke doelstel l ingen zi jn bereikt en hoe.  
Het CDA heeft het antwoord van de wethouder op de vraag in de raadscommissie niet 
vol ledig geciteerd, dat was namelijk ook dat sociale activer ing, dat is het vr i jwil ligers-
werk, onderdeel is van de Wwb. Op basis van die Wet werk en bijstand kunnen  men-
sen worden geact iveerd tot vr ijwi l ligerswerk. Het voorstel in de mot ie van het CDA is 
niet nodig, dat zit al in de Wet. Ten aanzien van de uitvoering heeft het col lege heel 
helder gesteld daar op een humane manier mee om te willen gaan.  
De heer Kooi zegt dat de wethouder daarmee heel dicht bij het standpunt van het CDA 
staat: als je zou willen, dan kun je een sanct ie toepassen, want dat is besloten in de 
Wet. Het CDA wil uitspreken dat te wil len, tenminste als de raad met de mot ie instemt, 
dan bli jft het niet hangen in als je het zou wil len.  
Mevrouw Legemaat vraagt of de heer Kooi het  niet belangri jk vindt dat er ook  ruimte 
bl ijft om het een keer niet te wil len, omdat het niet kan. Als de raad uitspreekt dit te 
willen en er verplichte sanct ies als korten op de uitker ing aan verbindt, dan is het co l-
lege verpl icht daar aan te houden. D66 heeft voldoende vertrouwen, na de toezegging, 
in de mensen die het gaan uitvoeren en dat ze ook in bi jzondere gevallen ruimte ge-
bruiken om het anders te doen. 
Mevrouw Van Duinen merkt op dat in de notit ie diverse keren wordt gesteld dat de 
mensen in beweging moeten komen. Bovendien heeft de Wwb daar zi jn eigen middelen 
voor en getuigt de inzet die het CDA pleegt van wantrouwen naar de mensen  die zelf 
moeil ijk aan de bak kunnen komen. Het zal je maar overkomen dat je fysiek niet meer 
in beweging kan komen en van een uitkering gebruik moet maken. 
De heer Kooi heeft in zi jn reactie op de beantwoording van de wethouder, voor me-
vrouw Van Duinen en Legemaat al verwoord. De ruimte die mevrouw Legemaat bepleit 
ontkent het CDA niet, maar wordt ondersteund. Het gaat om de aanscherping waarvan 
de wethouder aangeeft, als ‘we zouden willen dan geeft de Wet mogeli jkheid’ act ief te 
benaderen. Dat is een aanscherping die de motie benoemt en de raad wordt uitge-
daagd uit te spreken dat te willen, de Wet geef t die mogeli jkheid 
 
Wethouder Sieling zegt dat het col lege helder is in haar standpunt, z ij heeft geen be-
hoefte aan die mot ie. De wethouder wil nog twee misverstanden ophelderen. In de bi j-
drage van GroenLinks wordt gesteld dat het college zegt dat 100% van de mensen 
weer aan het werk moeten. Dat staat niet in de notit ie, het col lege wil dat 100% van de 
Wwb klanten in beeld is en dat ze op een of andere manier part iciperen of concluderen 
dat er om redenen niet gepartic ipeerd kan worden. Voorts ten aanzien van de start -
kwalif icat ie. Dat heeft het col lege niet zelf bedacht. Landelijk is gesteld dat iedereen in 
dit land moet voldoen aan een startkwalif icatie, dat is opgenomen als ambit ie, waar de 
gemeente Haren meer mee aan de slag wil omdat het belangrijk is voor de eigen toe-
komst. 
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2e termijn 
Mevrouw Van Duinen, namens GroenLinks, zegt dat het  uiteraard van belang is dat 
mensen een startkwalif icatie hebben. De vraag is of de ambit ie zo hoog gesteld moet 
worden, op mbo niveau, als mensen al jaren in een uitker ing zitten. Het gaat  om de 
realiteitszin en inzet van middelen daar waar prioriteit wordt gekozen.  
 
Wethouder Sieling , namens het col lege, zegt dat de startkwalif icatie alleen geldt voor 
jongeren tot 27 jaar en niet voor iedereen. Het col lege is van mening dat die ambit ie er 
moet zijn dat in ieder geval die groep voldoet, die groep is overzichtel ijk en nog 
kneedbaar.  
 
Motie 1: Partic ipatie wordt in stemming gebracht 
Voor: het CDA 
Tegen: alle overige fract ies. De motie wordt verworpen 
De voorzitter concludeert, dat de raad besluit om de beleidsnota part icipat iebudget 
2011 tot en met 2014 vast te stel len. Aldus besloten. 
 
13.  Jaarstukken H&OG 
Mevrouw Van Duinen, namens GroenLinks, is verbaasd over het feit dat het voorge-
stelde besluit is om geen commentaar te leveren. Het gaan over een heel breed on-
derwerp en zaken met veel open einden. Het ware wenseli jk te vernemen waarom de 
raad hier geen commentaar op moet leveren, omdat het toch gaat over de kwal iteit van 
veel belangrijke voorzieningen de JGZ, het ambulancevervoer, de brandweer. Zeer 
veel punten waar concrete vragen over gesteld kunnen worden, die nu niet aan de or-
de zijn, omdat het over een jaarrekening gaat, waar wel 1,4 mil joen op bezuinigd moet 
gaan worden. GroenLinks had het wenseli jk gevonden meer handvaten te hebben om 
wel iets goed te kunnen keuren. 
 
De heer Fennema, namens D66, vindt de behandeling van dit agendapunt eigenlijk 
vreemd en problemat isch. De raad heeft een dik pak kopieën gekregen, met voor bur-
gers heel belangri jke zaken, die de raad geacht wordt toch op zijn minst redelijk goed 
door te nemen en vervolgens wordt voorgesteld er verder wel en zonder meer en der-
halve zonder discussie mee in te stemmen. Dat verhoogt natuurl ijk niet de animo eens 
lekker voor deze stukken te gaan zitten; het bevordert ook niet de belangstell ing voor 
het wel en wee van de H&OG. De heer Fennema wil graag opmerken dat in het kader 
van een duurzame overheid hij het een behoorl ijke verspil l ing van papier en daarmee 
natuurli jke bronnen ven geld vindt wat hier wordt voorgeschoteld als de rol als raad 
inderdaad enkel die van gelegit imeerde jaknikker is. Om opmerkingen in die r icht ing 
voor te zi jn: het col lege zou ook eenvoudig de onderhavige stukken ter inzage kunnen 
doen leggen en een raadsvoorstel doen (als dat toch moet) tot aannemen van een en 
ander, conform het dan door het college bijgevoegde voorstel.  
 
Burgemeester Fennema, namens het col lege, zegt dat de Hulpverleningsregio een 
ingewikkelde gemeenschappeli jke regeling is van al le Groninger gemeenten. Daarbin-
nen wordt veel gediscussieerd over geld en er gaat veel geld in om, je hebt de GGD, 
brandweer en GHOR. Er is een f inanciële doelstel ling opgelegd om op de nulli jn te 
bl ijven. Dat betekent een bezuiniging van 1 mil joen structureel op jaarbasis.  Daar 
wordt hard aangetrokken en bestuurl ijk krit isch naar gekeken en er zitten veel onze-
kerheden in. 
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Die staan ook benoemd in de stukken. Bijvoorbeeld overgang van de meldkamer naar 
Drachten, regionalisering van de brandweer die vorm moet kr i jgen en de ontwikkeling 
van de veiligheidsregio. De positie van de raden hier in is heel moeil ijk en dat geldt ook 
voor de bestuurders in het AB van de Hulpverleningsregio’s. De burgemeester stelt 
voor om eens een keer een stukje voorl icht ing te laten geven over hoe de Hulpverle-
ningsregio financieel is opgebouwd en wat de gemeente in de komende jaren te wach-
ten staat. Voor de gemeente geldt dat het bedrag dat wordt bi jgedragen neutraal bli jft, 
dat is al een hele inspanning, misschien dat daarom is geformuleerd om geen com-
mentaar te leveren. De burgemeester begri jpt wel de opmerking van de raad, het is vr ij 
ontoegankeli jk om er iets anders van te zeggen. Misschien is het een suggestie ie-
mand vanuit Groningen te laten komen om inhoudeli jk een verhaal te geven om be-
trokkenheid van de raad te vergroten. Geen commentaar geven betekent instemmen 
met de stukken zoals ze er liggen,dat is de essent ie.  
 
De raad besluit:  
1. geen commentaar te leveren ( in te stemmen) op de concept jaarrekening 2010, de 

voorgenomen begrotingswijz iging 2011 en de ontwerpbegrot ing 2012 en de daarbij 
gevoegde stand van zaken bezuinigingen H&OG; 

2. Het college te vragen het bestuur van de regeling bi j monde van de algemeen direc-
teur van de Hulpverleningsdienst daarvan in kennis te stel len.  

Het voorstel wordt aangenomen. Aldus besloten.  
 
14.  Bestuurl i jke vernieuwing en ombuigingen 
Burgemeester Fennema, namens het col lege zegt dat de raad heden per email een 
ordevoorstel heeft ontvangen. Gelet op het feit  dat er veel discussie is ontstaan in de 
fracties over de aanvankelijke l ijst zoals was afgesproken en hier is vormgegeven. Met 
name de posit ie van plaatsvervangende raadsleden is daar een belangri jke factor in en 
de behoefte uit te stel len tot 1 januari 2012. Dat geeft de mogeli jkheid daar nog verder 
over te spreken. Het is vri j gecompliceerd om op één avond voor een deel een raads-
vergadering en voor een deel een commissievergadering te houden. Vandaar het orde-
voorstel om punt 1 t/m 4 er uit te halen en al leen over punt 5 en 6 een besluit te ne-
men, omdat dat met de bezuinigingstaakstel ling te maken heeft.  
 
Mevrouw Legemaat, namens D66, zou het besluit op zich wel wil len nemen vanavond. 
Vanuit haar ervaring in de commissie bestuurl ijke vernieuwing leefde zij in de veron-
derstel l ing dat dat zo was afgesproken. Dat er gekeken zou worden of het werkeli jk zo 
was dat plaatsvervangende raadsleden geen plaats konden hebben. Wanneer mevrouw 
Legemaat had geweten dat dat absoluut niet kon, dan was er toen al een andere be-
slissing genomen. Alle fracties hechten veel waarde aan de plaatsvervangers.  
 
Burgemeester Fennema zegt dat plaatsvervangende raadsleden wel kunnen worden 
betrokken, maar dat heeft consequenties ten aanzien van hoe om te gaan met verga-
deringen. Het voorstel om op één avond twee gedeelten draaien is heel last ig.  
 
De heer Terpstra, namens de VVD, ondersteunt het ordevoorstel om de punten 1 t/m 4 
eruit te ti l len en alleen 5 en 6 aan te nemen. 
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Mevrouw Van Duinen, namens GroenLinks, heeft het amendement samen met D66  
gemaakt omdat zi j wel de positie van plaatsvervangende commissieleden van ontzet-
tend belang vindt. Mevrouw Van Duinen was aanwezig bi j de discussie en dacht dat er 
een combinat ie van raadsvergadering en commissievergadering werd voorgesteld. Dat 
is kenneli jk gewijz igd en daar heeft GroenLinks moeite mee. Misschien is het wel een 
ingewikkelde try-out maar er is wel zo over gesproken. 
 
De heer Kooi, namens het CDA, hoorde zojuist  voorstel len om punten 1 t/m 4 voor  
nader beraad terug te verwijzen naar de fract ievoorzitters. Dat l ijkt een bypass, die het 
bespreken van het onderwerp al leen bemoeil i jkt. Waarom de punten 1 t/4 niet terug 
leggen in de handen van de commissie bestuurli jke vernieuwing. Er is dus bl ijkbaar 
een moeili jkheid die de raad naar oordeel van de voorzitter vanavond niet helder kan 
kri jgen. Er ligt een onhelder voorstel ter beslissing voor daarom is het goed om ti jd te 
nemen voor nader beraad en na het reces de draad op te pakken. Dan kan de commis-
sie bestuurl ijke vernieuwing hier nog een keer naar ki jken. Het is haar taak en haar 
werk, niet dat ze het niet goed gedaan zou hebben.  
Het voorstel kan dan afgewikkeld worden en met ingang van 1 januari 2012 in werking 
treden. 
Burgemeester Fennema vindt het pr ima als het in de werkgroep bestuurli jke vernieu-
wing terechtkomt. De essentie is dat er nog nader over nagedacht wordt.  
 
De heer Berends, namens de ChristenUnie, hecht ook aan het fenomeen plaatsver-
vangende raadsleden, zeker als kleine fract ie, met name als het om specif ieke des-
kundigheid gaat. In tegenstel l ing tot het CDA vindt de ChristenUnie dit een helder 
voorstel, waardoor er een helder amendement is gekomen omdat er iets in staat dat de 
raad niet wil, het afschaffen van de plaatsvervangende commissieleden. Wat betreft de 
ChristenUnie worden punten 1 t/m 4 teruggelegd en om de ombuigingsdoelstell ingen te 
halen wel 5 en 6 aangenomen. 
 
Mevrouw Sloot, namens GVH, vond het een warr ige toestand. Binnen haar fractie 
heeft bovendien eenmalig een wisseling binnen de commissie bestuurli jke vernieuwing 
plaatsgevonden. GVK kan zich niet herinneren dat er is gesproken over afschaffen van  
plaatsvervangende commissieleden, en GVH kan zich dat niet veroorloven. Het amen-
dement van D66 wordt ondersteund en mede ingediend. Hier is van begin af aan over 
gesproken en er zijn zelfs voorbeelden van andere gemeenten aangehaald. Hoe last ig 
is het als andere gemeenten dit vergaderconcept al in gebruik hebben? 
 
De heer Sprenger, namens de PvdA, kan het eens zijn met het ordevoorstel om de 
punten 1 t/m 4 terug te leggen naar de commissie bestuurl ijke vernieuwing. In ant-
woord op mevrouw Sloot. Desti jds is gekeken naar een geheel nieuw model in de 
breedte, nu kunnen we het toespitsen op hoe plaatsvervangende commissieleden een 
plaats in het gebeuren houden. De PvdA kan instemmen met de punten 5 en 6.  
Mevrouw Sloot vraagt wat er niet helder is aan het voorstel van D66 en GroenLinks?  
De heer Sprenger denkt als de raadscommissie in plaats van de opiniërende raads-
vergadering wordt ingebracht, het hele reglement van orde anders wordt en de positie 
van plaatsvervangende raadsleden en de onderwerpen die besproken worden anders 
worden. Daarom vindt de heer Sprenger gezien de verwarring die er is, dat het goed is 
om dit nogmaals te bespreken. 
 
Mevrouw Legemaat vraagt een korte schorsing voor overleg met GroenLinks.  
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Schorsing 
 
Mevrouw Legemaat, namens D66,   zegt dat na overleg is besloten om het amende-
ment niet in te dienen, maar wil graag voor start van het reces een datum plannen voor 
in september, zodat het niet verder in de t ijd opschuift.  
 
Burgemeester Fennema, namens het col lege, antwoordt dat dat te regelen is via de 
griff ie. De burgemeester adviseert de raad, mocht men deze kant kiezen, om de re-
glementen van orde er goed bij te betrekken en in een keer met alle wijz igingen te ko-
men. Het behelst natuurli jk meer dan alleen maar een pr incipe uitspraak doen over 
een vergaderstructuur, er zit veel aan vast.  
Mevrouw Legemaat heeft nog een opmerking over het reglement van orde want zi j 
kwam een consistent ie tegen. In het stuk bi j 3c op bladzijde 2 staat dat het presidium 
bestaat uit drie raadsleden. In de toelichting, op dezelfde bladzijde ook onder 3c, staat 
dat het presidium uit zeven raadsleden bestaat . Waar gaat het uit bestaan? 
Burgemeester Fennema zegt dat hier staat dat  een groep van dr ie raadsleden geman-
dateerd wordt om over de raadsagenda te spreken, normaal gesproken zi jn dat alle 
fractievoorzitter. Een punt kan zi jn om breder naar het reglement van orde te ki jken. 
Een reglement is al leen maar een stuk papier waarop staat hoe je het wilt hebben. Dat 
er twee verschillende teksten staan moet gecorrigeerd worden.  
De voorzitter resumeert dat conform het ordevoorstel besluit over de punten 5 en 6.  
De raad besluit:  
5. aankondigingen van de raadsvergaderingen en de besluitenlijsten van de vergade-

ringen in het Harener Weekblad, met ingang van 1 september 2011 te vervangen 
door de aankondigingen te plaatsen in de rubriek ‘bekendmakingen’ op de gemeen-
tel ijke website; 

6. het budget voor de representatie te verminderen met een bedrag van € 3.000,- in 
2011, om de bezuinigingstaakstel ling 2011 te behalen en vanaf 2012 een structurele 
vermindering van het huidige bedrag met € 500,- door te voeren 

Het voorstel wordt aangenomen. Aldus besloten.  
 
Mevrouw Lambeck, griff ier, sprak vandaag enkele raadsleden die wel een aankondi-
ging in het Harener Weekblad wilden laten bestaan met de verwijz ing naar de website. 
Is dat nog steeds de bedoeling? 
 
Mevrouw Van Duinen, namens GroenLinks, zegt dat het nog steeds de bedoeling is, 
niet iedereen beschikt over een computer of is even computer minded. Zij v indt het van 
ontzettend van belang dat iedereen op de hoogte is wat hier gebeurt.  
 
De voorzitter constateert dat het anders in de besluitvorming is geformuleerd. Het 
voorstel onder 5 is helder, ook met oog op de bezuinigingstaakstell ing.  
 
Mevrouw Lambeck zegt dat er nu een aankondiging in het Harener Weekblad is, waar 
de volledige agenda en de volledige besluitenli jst is weergegeven. In het voorstel staat 
dat alles op website wordt gepubliceerd en niets meer in de krant. In de raadscommis-
sie is over een tussenvorm gesproken, waarin al leen een regel met verwijzing zou 
worden opgenomen naar de agenda op de website.  
 
De voorzitter constateert dat dat een amendering op het voorstel is, waar de raad 
zojuist over heeft besloten.  
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Mevrouw Sloot, namens GVH, merkt op dat een verwijz ing naar een URL onvoldoende 
is voor mensen zonder computer. 
 
De voorzitter stelt dat het besluit is genomen en de bezuinigingstaakstell ing die 
daarmee in verband staat gehaald moet worden. De voorzitter denkt dat de raad niet 
op dat besluit dient terug te komen.  
 
7. Consultat iebureau voor ouderen 
Mevrouw Bachman, namens D66, heeft dit raadsbericht geagendeerd wegens signalen 
over onduideli jkheid naar aanleiding van een amendement van 5 november 2009. Er 
ligt er een rapport waarin de haalbaarheid van een Consultatiebureau voor ouderen 
wordt onderzocht. Tevens ligt er een commentaar van de Wmo adviesraad. Het raads-
bericht stelt dat de raad op grond van het haalbaarheidsonderzoek kan constateren of 
het  wenseli jk is en de kaders kan stel len. In het raadsbericht staat ook dat er nog 
verschil van mening is tussen wat er in het rapport staat en wat de Wmo adviesraad 
geschreven heeft. Dus wat moet de raad met deze twee zaken die hier liggen, die als 
mededeling worden gedaan? Ligt de uitgewerkte opdracht conform het amendement 
voor. Correspondeert dat met de opdracht die ze gehad hebben? Is het een haalbaar-
heidsonderzoek? Wat is de status van dit rapport en wat is de status van het stuk van 
de Wmo adviesraad. Op welke wijze gaan we hier mee verder als raad en belangheb-
bende organisaties en op welke wijzen kri jgt de raad de mogelijkheid om zich over de 
funct ie, de wenseli jkheid, de financiële inpassing van een Consultat iebureau voor ou-
deren binnen het Wmo beleid uit te spreken? Het is wenseli jk dat daar duideli jkheid 
over komt.  
 
Mevrouw Van Duinen, namens GroenLinks, stelt de adviezen van de Wmo adviesraad 
erg op pri js. Afgesproken is dat de raad de adviezen van de Wmo raad en van de MAR 
ter beschikking zou kr ijgen, dat is niet gebeurt en deze stukken zi jn niet digitaal te 
vinden. Niet bi j de Wmo adviesraad en niet bi j de raadsstukken. Dat is een omissie. 
GroenLinks had dit voor september wil len agenderen, maar hoort niet of hier inhoude-
li jk over gedebatteerd moet worden. 
 
Wethouder Kouwenhoven , namens het col lege, zegt dat het Wmo advies met het 
raadsbericht beschikbaar was. 
Mevrouw Van Duinen merkt op dat de raad dat  toegezonden zou kri jgen in de vor ige 
cyclus, GroenLinks kan zich ook in digitale beschikbaarheid vinden. De Wmo advies 
raad heeft een eigen site, daar staat het niet op. 
Mevrouw Toxopeus merkt op dat deze informatie bi j de ter inzage gelegde stukken 
lagen, ook in fract iekamer 
Mevrouw Van Duinen vindt het van belang dat ook de buitenwacht kennis kan nemen 
van dit verhaal 
 
Wethouder Kouwenhoven  vond bi j z ijn aantreden in apri l een haalbaarheidsonder-
zoek uit november 2010, Het college heeft er voor gekozen om dit haalbaarheidson-
derzoek in eerste instant ie zo spoedig mogelijk naar de raad te sturen, omdat die 
daarom gevraagd had. Het advies van de Wmo adviesraad was beschikbaar en is toe-
gestuurd ter kennisneming. De vraag is hoe hier nu verder te gaan en of dit voldoet 
aan de opdracht. 
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Naar oordeel van het college voldoet dit aan de opdracht die verleend is. Desti jds 
heeft het col lege een raadsbericht verstrekt, in juni 2010, waarin de opdracht werd 
geformuleerd. Dit raadsbericht naast het rapport toont, naar mening van de wethouder, 
dat daarmee recht gedaan is aan de opdracht. Of dat ook voldoet aan de bedoeling die 
de raad had met het oorspronkeli jke amendement kan de wethouder niet beoordelen, 
dat moet de raad doen. Er ligt een haalbaarheidsonderzoek met de vraag hoe nu ver-
der. De wethouder heeft er als portefeuil lehouder behoefte aan om met de raad van 
gedachten te wisselen over wat hier inderdaad mee gedaan wordt. De raad heeft een 
haalbaarheidsonderzoek gevraagd en niet gezegd met een Consultat iebureau voor 
ouderen te beginnen. Dit onderzoek zou als basis moeten dienen voor verdere discus-
sie. Daarom heeft het col lege in het raadsbericht opgeschreven dat het college van 
mening is dat dit mee moet worden genomen in de visieontwikkeling die in het kader 
van het Wmo beleid moet plaatsvinden. Een complicat ie die daarmee samenhangt is 
dat er ook op het gebied van wetgeving veel gaat veranderen. Bijvoorbeeld de decen-
tral isat ie AWBZ, waarvan de consequent ies nog onduideli jk zijn. Dat maakt het buiten-
gewoon last ig om één onderdeel daarvan uit te ontwikkelen en te bediscussiëren, ter-
wijl in een breder kader de decentralisat ie AWBZ onderdelen nog niet duideli jk is. An-
derzi jds verandert er alti jd wel iets en daarom heeft het col lege gemeend het haal-
baarheidsonderzoek met advies van de Wmo adviesraad ter beschikking te brengen 
van de raad. De raad kan daar dan kennis van nemen en dat als procesvoorstel be-
trekken bi j de bredere visieontwikkeling. Naar aanleiding van de vragen, denkt de wet-
houder dat het zinvol is om dit najaar een bredere bi jeenkomst te organiseren waarin 
al le betrokken part ijen bi j elkaar gebracht worden. Dan na te denken over wat het pro-
bleem is en wat de oplossing. Dat is in het oorspronkelijke onderzoek wel gedaan 
maar het denken staat niet st il. De mensen die in het haalbaarheidsonderzoek hebben 
gepart icipeerd denken daar inmiddels ook al weer anders over. De wethouder stelt 
daarom voor om niet te lang sti l te staan bij de vraag of dit een goed haalbaarheidson-
derzoek is. 
Het is zinvol om ter voorbereiding op visieontwikkeling, die in het kader van de Wmo 
en de decentral isat ie gedaan moet worden, voor te bereiden door een bijeenkomst te 
organiseren met al le betrokkenen. En te ki jken wat dat voor inzicht oplevert en of dat 
voor de raad aanleiding kan zijn om met een init iatief te komen wat de raad wil realise-
ren. Ten aanzien van de inhoud stelt de wethouder vast dat er eigenli jk twee onderde-
len in het voorstel z itten waarvan er één, het bieden van een platform, onomstreden is 
en vr ij eenvoudig te realiseren Aan de andere kant ontstaat een hele discussie over 
met name de medische screening, waarbij je een wetenschappelijke discussie kri jgt of 
dit onderbouwd, haalbaar is, eigen belangen van huisartsen, die daar op verschil lende 
manieren in staan, kr ijgt. Discussie over kosten in tijden van bezuinigingen en de ideo-
logische discussie of we dit een taak van de overheid vinden. De wethouder stelt voor 
om in het najaar een goede bijeenkomst te organiseren om op basis daarvan die ver-
dere inhoudeli jke discussie te kunnen voeren.  
 
De voorzitter concludeert dat de aanbeveling is om in het najaar een conferent ie te 
organiseren om al die aspecten door te nemen, is dat een goed voorstel? 
 
Mevrouw Van Duinen is heel bl i j met de toezegging, maar plaatst vraagtekens bi j het 
instel len van een ambtelijk platform. Als dat ook punt van gesprek is, de zinvo lheid 
daarvan, dan kan GroenLinks zich hier in vinden. 
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Mevrouw Bachman heeft veel antwoorden op niet gestelde vragen ontvangen en is 
daar bli j mee. Het is niet alleen voortschri jdend inzicht, maar ook verandering van op-
vatting. Het is belangri jk daar in breder kader over te spreken.   
 
De heer Prenger, namens de VVD, steunt het voorstel om hier in het najaar uitgebreid 
over te praten. Wat nu voorl igt is een ambivalent verhaal en beslist niet duidelijk. Ook 
de positie van degene die verhaal gemaakt heeft, vindt de VVD niet duideli jk. Leden 
van de Wmo adviesraad, die ook in het haalbaarheidsonderzoek zaten en later e-mails 
sturen dat ze het er eigenli jk niet mee eens zijn dat, brengt iedereen in opperste ver-
warr ing. De heer Prenger is enigszins verbaasd over het feit dat de wethouder dit een 
goed haalbaarheidsonderzoek vindt. Het is meer een soort doe redenering, waarbij op 
voorhand aangenomen is dat er een Consultat iebureau voor ouderen moet komen en 
dat een aantal argumenten wordt verzonnen, de commissie welgevall ig op grond waar-
van wordt gezegd dat in een bepaalde vorm dat bureau er komt. De heer Prenger 
denkt dat met elkaar gesignaleerd moet worden dat vroegsignalering en prevent ie heel 
belangrijk is, daar gaat het om. De vorm waarin is onderdeel van de discussie in het 
najaar 
 
Mevrouw Sloot, namens GVH, vraagt of de conferentie openbaar is, is er mogelijkheid 
voor anderen buiten de raad om deel te nemen? 
 
Wethouder Kouwenhoven , namens het college, zegt dat de conferentie uiteraard 
openbaar is anders heeft de inbreng van anderen niet zoveel zin.  
Mevrouw Sloot complimenteert de wethouder met het feit dat hij binnen twee maanden 
dit zo goed heeft opgepikt en deze vragen kan beantwoorden. 
 
Mevrouw Toxopeus, namens de PvdA, vindt het aanbod van een conferentie een goed 
idee en vraagt of de conferentie gericht is om de formuler ingen voor de ui tgangsnota 
te kri jgen als conclusies. Zo ja dan moet het niet al leen over de vorm van een Consul-
tatiebureau van ouderen gaan, maar ook over het onderwerp preventie en voegsignale-
ring en hoe dat met al le nieuwe ontwikkelingen het beste vorm gegeven kan worden in 
Haren. 
 
Wethouder Kouwenhoven  antwoord bevest igend. 
 
8. Sluiting 
De voorzitter bedankt de notul ist, die vanaf 2008 de vergaderingen naar tevredenheid 
genotuleerd heeft. Met de invoering van webcasting is notuleren van vergaderingen 
overbodig geworden. Onder applaus ontvangt mevrouw Ruijs een boeket bloemen en 
een cadeaubon.  
 
De voorzitter sluit de vergadering en dankt de aanwezigen voor hun inbreng en wenst 
de aanwezigen een goede zomervakantie.  
 
Aldus ongewijzigd vastgesteld in de openbare raadsvergadering van 26 september 2011.  
 
 
 
O.E. de Vries,    E. Fennema, 
wnd. gr iff ier     voorzitter 


